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ŠKOFJA LOKA GORENJA VAS - POLJANE ŽELEZNIKI ŽIRI

Spomnili so se 
Toneta Logondra
Škofjeloški rojak, kipar Tone
Logonder, bi bil 14. februarja
star osemdeset let. Na nje-
gov rojstni dan so se na
umetnika spomnili na spo-
minskem večeru v škofjelo-
ški gimnaziji.

Ob kulturnem 
prazniku nov vrtec 
Sporočilo letošnjega prazno-
vanja slovenskega kulturne-
ga praznika, ki je bilo tokrat
v šoli v Javorjah, je bilo Go-
voril bom, kot me je mati
učila. Na praznik odprli tudi
dva nova oddelka vrtca.

Na novo bodo 
volili župana
V Železnikih bodo 11. marca
volili župana. Izbirali bodo
med Tomažem Demšarjem
(SDS), Antonom Luznarjem
(SLS) in Igorjem Nastranom
(Premik). Kaj je dobro vedeti
o volitvah?
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - V Škofji Loki so
se odločili, da bo uprizoritev
tega najstarejšega slovenske-
ga dramskega besedila avtor-
ja patra Romualda Marušiča
vsakih šest let. Naslednja bo
leta 2015 in tudi letošnji pasi-
jonski dogodki so priprava
nanjo, je ob predstavitvi le-
tošnjih povedal škofjeloški
župan Miha Ješe. Za prihod-
nje leto načrtujejo izid mo-
nografije o pasijonu, priprav-
ljajo pa tudi dokumentacijo
za vpis Škofjeloškega pasijo-
na na Unescov seznam ne-
snovne kulturne dediščine,
je povedala Andreja R. Me-
gušar. Vsako leto izidejo tudi
Pasijonski doneski, ki jih
izda Muzejsko društvo Škof-
ja Loka. V teh dneh jih sveže
pričakujejo iz tiskarne, je na-
povedal Alojzij Pavel Florjan-
čič iz muzejskega društva, v
njih pa bo letos nekaj pravih
poslastic. Predstavili bodo
noviteto, Gregorinov in To-
minčev pasijon INRI iz leta
1928, ki bo z objavo v Done-
skih tudi prvikrat natisnjen.
Objavljena bo tudi pesniška
noviteta Pasijon ubogih avtor-
ja Andreja Capudra.
Dnevom Škofjeloškega pasi-
jona je namenjen ves ma-

rec. 9. marca bodo v Sokol-
skem domu odprli razstavo
akademskega slikarja Mate-
ja Metlikoviča na temo kri-
ževega pota. 9. marca bo
organizirano srečanje slo-
venskih pasijonskih mest,
poleg Škofje Loke so to še:
Ribnica, Vipavski Križ, Viš-
nja Gora, Razborje pod Lis-
co, Vir pri Domžalah in Ve-
liki Gaber, pričakujejo pa
tudi pasijonce iz Avstrije.
Od 28. marca do 11. aprila
bo v Sokolskem domu še
ena razstava, Zakulisje Škof-
jeloškega pasijona 2009 bo
predstavil avtor Tomaž Pau-
lus. Škofjeločanom želi po-

kazati obseg projekta, kakrš-
nega gledalci niso videli, od
tega, kaj se je dogajalo v gar-
derobah, v maskirnici, kako
so se na predstavo priprav-
ljali konjeniki, do glasbe,
oskrbe in organizacije ro-
manj. 
Za 30. marec pa napovedu-
jejo koncert Pasijon po Jane-
zu - kantata za orkester,
zbor in soliste, priznanega
skladatelja Damijana Moč-
nika. Koncert bo v večna-
menski dvorani na Trati, so-
delovali pa bodo Simfonični
orkester RTV Ljubljana,
mladinski zbor Škofijske
klasične gimnazije Šentvid-

Ljubljana, mešani pevski
zbor Lubnik ter priznani so-
listi. Svojo prisotnost je že
potrdil tudi že župan občine
Oberammergau, enega od
evropskih pasijonskih mest.
S pasijonom pa je povezana
še tretja razstava, ki ne bo v
Škofji Loki, temveč v Ribni-
ci, gre pa za razstavo Proces-
sio Locopolitana avtorice
Marte Gartner. Na cvetno
soboto, 31. marca, bo v sre-
dišču Škofje Loke poseben
program z izdelovanjem bu-
taric in prihodom pasijon-
ske konjenice. Slednje je
tudi ena od posebnosti Škof-
jeloškega pasijona.

Obiskovalce zanimali
novi projekti
Sredi meseca je Občina Žiri
na stežaj odprla vrata in obis-
kovalcem predstavila svoje
projekte. Novost so Žirovci
dobro sprejeli in občinsko
stavbo obiskovali ves teden.

Marca bodo dnevi 
Škofjeloškega pasijona
Škofjeloški pasijon je edinstvena kulturna dediščina. Med uprizoritvama leta 2009 in 2015 pasijonsko
gibanje ohranjajo z vmesnimi prireditvami.

Pričakovali dva,
dobili tri

Pred kratkim smo obiskali 
Barbaro Rakovec in Janeza 
Primožiča, ki so se jima zadnjega
dne v januarju rodili trojčki. 
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Andreja R. Megušar, Miha Ješe in Alojzij Pavel Florjančič
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - Občina Škofja
Loka je septembra lani, po
dolgotrajnih postopkih, pod-
pisala pogodbo za gradnjo in
celovito prenovo kanalizacij-
skega omrežja na mestnem
in primestnem območju ob-
čine. Kot pravi župan občine
Škofja Loka Miha Ješe, bodo
s tem svojim občanom kar za
nekaj generacij zagotovili za-
nesljivo in kakovostno odva-
janje in čiščenje odpadnih
vod tako rekoč iz vseh gospo-
dinjstev. V sklopu projekta
bo zgrajenih skoraj 13 km
primarnih kanalizacijskih
vodov in okoli 15 km glavnih
vodovodnih vodov, pa tudi
posodobljena in nadgrajena
centralna čistilna naprava za
Škofjo Loko na Suhi in nova
čistilna naprava Reteče. "Za
gradnjo smo uspeli pridobiti
nepovratna sredstva Evrop-
ske unije in republike Slove-
nije. Slabo polovico sredstev,
za sekundarno omrežje, pa
bomo morali zbrati iz občin-
skih proračunskih sredstev,"
pravi župan Miha Ješe, zado-
voljen, da je velika večina ob-
čanov gradnji naklonjena.
"Zavedajo se, da bomo v
Škofji Loki kljub nepriljub-
ljenim razkopavanjem pred-

vsem javnih cest, pa tudi za-
sebnih zemljišč, pridobili so-
doben kanalizacijski in vodo-
vodni sistem, ki bo služil vr-
sto desetletij. Za pridobitev
gradbenega dovoljenja potre-
bujemo od zasebnih lastni-
kov dovoljenje za služnost
namestitve in kasnejšega
vzdrževanja komunalne in-
frastrukture.''
Nekaj lastnikov zemljišč na
vsakem območju gradnje, ki
so obenem tudi stanovalci
tega območja, služnosti še ni
podpisalo. ''Glede na to, da
moramo z gradnjo začeti le-
tos spomladi, je časa za pri-
dobitev manjkajočih služ-
nostnih dovoljenj vse manj.
Pri pridobivanju služnosti
aktivno sodelujejo tudi vod-
stva krajevnih skupnostih,
saj bo nova infrastruktura
služila njihovim prebival-
cem. V primeru, da služnost-
nih pogodb ne bomo prido-
bili pravočasno, v tistih delih
naselij infrastrukture ne
bomo mogli zgraditi s po-
močjo nepovratnih sredstev,
ampak kasneje z lastnimi. Po
uredbi Evropske unije mora-
mo do leta 2017 poskrbeti za
čiščenje vseh odpadnih vod,''
je pogovor pred začetkom
tega zahtevnega projekta
sklenil župan Ješe. 

Čakajo na manjkajoča
služnostna dovoljenja
Spomladi se v občini Škofja Loka začne celovita
obnova kanalizacijskega omrežja. 

Časopis za škofjeloško območje Številka 2, Februar 2012

Loka gostila
mlade smučarje

Letos sta Škofja Loka in Stari
vrh že 37. leto gostila mlade
smučarje iz vseh koncev sveta.

Sorica

Avsenikova glasba v Sorici
Umetniško društvo Groharjeva hiša iz Sorice vabi v nedeljo,
11. marca, ob 17. uri v Groharjevo dvorano na koncert Ansam-
bla Saša Avsenika z naslovom Veter raznaša pozdrave. "Ivan
jih je poslal za njegove in naše prijatelje. Prihaja čas pomla-
di, ki je v Groharjevem življenju in slikah pustil močne sedi.
Tako kot njegov impresionizem se je tudi Avsenikova glasba
morala potrjevati v tujini. Zato smo izbrali prav ta ansambel,
ki nam bo predstavil najlepše Avsenikove melodije. Grohar,
Avsenik in Tone Pavček imajo v svojih delih veliko skupnega:
slovenstvo, veselje, svetlobo, sonce ... Delujejo zelo pozitivno
in nas nagovarjajo s še kako potrebnim optimizmom," v ime-
nu organizatorjev vabi Miro Kačar. Koncert bo v prijetno ce-
loto povezala voditeljica Janja Rojc Pintar, Ivanove pozdrave
pa bo predstavil Miro Kačar. Atelje Urša prispeva sliko Po-
mlad, ki jo bodo izžrebali med poslušalci. D. Ž.
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Boštjan Bogataj

Škofja Loka - Najprej bomo
zapisali izkušnjo bralke z
Godešiča, ki želi ostati ano-
nimna: "Uporabljamo Sio-
lov (Telekom Slovenija) troj-
ček, saj druge možnosti ni,
vendar je sistem preobreme-
njen, povezave velikokrat ni.
Ko pokličem na njihovo ser-
visno številko, mi povedo, li-
nija je dol padla. Razlog naj
bi bil v oddaljenosti in pre-
obremenjenosti centrale, če-
prav je hitra internetna po-
vezava danes nekaj povsem
običajnega. Še posebej 15 ki-
lometrov iz prestolnice." 
Pravi, da ob skupni uporabi
televizije in videa prek raču-
nalnika slika na televiziji po-
stane kockasta in se ustavlja,
zato stavi na optično poveza-
vo. A kaj, ko je najbrž še dol-
go ne bo. S povezavo, kot jo
ima naša bralka, pa bi bil po
drugi strani (vsaj nekaj časa)
zelo zadovoljen žirovski žu-
pan Janez Žakelj: "Vsake dva
tedna kličem na Telekom
Slovenije." Ne zaradi lastnih
težav z omrežjem, ampak
zato, ker povezave v letu
2012 praktično nima. Bivši
diplomat, ki je služboval tudi
na Kitajskem, nam je pred
časom povedal, da so mu ob
nastopu službovanja optiko
potegnili v nekaj dneh, v Ži-
reh pa doma ne more spreje-
mati niti pošte.
"Povezave, kot smo jih mor-
da poznali pred desetletjem,
danes niso več sprejemljive.
S Telekomom se dogovarja-
mo za širitev omrežja, da bi
lahko zagotovili širokopa-
sovnost omrežja," pravi žu-
pan Žakelj. Pričakuje, da
mu bodo pristojni kmalu
predstavili študijo bolj
zmogljive centrale in tudi
projekt boljše povezave z
Račevo - v tem delu Žirov,
komaj dober kilometer od-
daljenem od centra, inter-
netna povezava prek telefon-
skih bakrenih vodov še ved-
no dobesedno kaplja v go-
spodinjstva. "Moja izkušnja
je obupna in za današnji čas
nemogoča. Povedali so mi
že, da optike ne bodo gradi-
li, razen v primeru, da obči-
na primakne milijon evrov.
Tega denarja seveda nima-
mo," še pove župan. Naj ob
tem dodamo, da so mladi
Žirovci pred leti podpisovali
peticijo, s katero so želeli
spodbuditi občino k sodelo-
vanju s T-2. Ti bi sami zgra-
dili optično omrežje, občina
bi morala zagotoviti le služ-
nost. Danes je takšna mož-
nost zaradi težav skorajda
vseh operaterjev utopična.

V Loki več težav kot 
v hribih

Pojdimo nazaj v Škofjo
Loko. "Po podatkih iz Načr-
ta razvoja odprtega široko-
pasovnega omrežja elek-
tronskih komunikacij v ob-
čini Škofja Loka, komercial-
ni operaterji vsem prebival-
cem občine ne omogočajo
(in tudi ne bodo, op. a.) do-
stopa do širokopasovnih
omrežij. Žal na Občini Škof-
ja Loka ne razpolagamo z
natančnimi podatki o dejan-
skem številu uporabnikov
storitev širokopasovnih
omrežij, čeprav smo že lani
od vseh ponudnikov inter-
netnih storitev zahtevali na-
vedene podatke, nam jih ti
(z izjemo enega operaterja)
niso posredovali," pojasnju-
je Jernej Tavčar iz občinske
uprave. 
V nekaterih delih občine,
morda na Godešiču vanj
sodi tudi naša bralka, dostop
do širokopasovnega omrežja
sicer obstaja, vendar je zara-
di prevelike oddaljenosti
central možnost uporabe le
omejene pasovne širine in
posledično omejene hitrosti
za prenos podatkov. "Pred

natanko enim letom smo iz-
delali načrt gradnje odprte-
ga širokopasovnega omrežja
elektronskih komunikacij v
delih, kjer to danes ni mogo-
če. Omrežje bi na območju
belih lis gradili z evropsko
pomočjo, kar z drugimi be-
sedami pomeni za približno
760 pretežno gospodinjstev
v hribovitih delih občine,"
pojasnjuje Tavčar. A je Mi-
nistrstvo za visoko šolstvo,
znanost in tehnologijo zara-
di pomanjkanja denarja raz-
pis razveljavilo. Na občini
pričakujejo, da bo pristojno
ministrstvo izvedlo nov raz-
pis takoj po sprejemu nove
finančne perspektive. 
Tovrstnih težav pa nima
gorenjevaško-poljanski žu-
pan Milan Čadež. Pred ča-
som je bil tudi sam nezado-
voljen z domačo internetno
povezavo: "Bil sem zelo ne-
zadovoljen, ko so mi zame-
njali opremo, se je vse spre-
menilo in je prenos boljši."
Ja, težava je lahko tudi v
opremi, po odgovorih kraja-
nov Gorenje vasi in Poljan
pa težav z internetno pove-
zavo nimajo. Morda tudi
zato ne, ker imajo v občini
močnega domačega opera-

terja, ki ponuja brezžične
povezave.

Optično omrežje bo, a
gradijo počasi
V občini pa bo še bolje.
Predvsem v hribih, kjer za-
sebnik z evropsko pomočjo
gradi odprto širokopasovno
omrežje. "Decembra je bilo
priključenih 70 uporabni-
kov, kmalu naj bi jih bilo
200, od skupno nekaj več
kot 600 gospodinjstev na
območju belih lis," pojas-
njuje Jernej Nučič iz občin-
ske uprave. Evropski projekt
sicer vsem na območju be-
lih lis omogoča naslednjih
30 let priključitev po enakih
pogojih na optično omrežje
- torej tudi tistim, ki se še
niso rodili, kaj šele začeli
graditi hišo. Če jo bodo na
območju bele lise, bo pri-
ključek tudi čez 20 ali 29 let
stal 240 evrov. 
Lastniki hiš, ki so se že lani
odločili za optično omrežje,
so večinoma danes že ne-
strpni, celo jezni na Tritel,
saj bi jim ta v dveh mesecih
po podpisu pogodbe moral
urediti pogoje za priključi-
tev. Nekateri čakajo že devet
mesecev. Morda se kmalu
rodi rešitev. "Priključi se
lahko vsak iz občine, tudi iz
t. i. sivih lis, vendar priklju-
ček ne bo subvencioniran.
To pomeni, da danes niti ne
moremo izračunati cene pri-
ključka," pove Nučič. Ali to
pomeni, da bodo Sovodenj-
čani znova izpadli, vpraša-
mo? "Ne, ne bodo. Če se jih
več naenkrat odloči za pri-
ključek na optično omrežje,
se lahko priključnina zelo
približa subvencionirani."
Enako omrežje v hribovitih
delih občine Železniki gradi
isto podjetje. Težave so ena-
ke, le da je zgrajenih več pri-
ključkov in je tudi več zani-
manja gospodinjstev. "Ima-
mo podpisanih 600 pogodb,
zgrajenih je 400 priključ-
kov, do sedaj pa aktiviranih
približno polovica priključ-
kov," pojasnjuje Peter Košir.
Na belih lisah je sicer 869
gospodinjstev, kar pomeni,
da so občani zelo prijeli za
ponujeno možnost. V ta ob-
močja ne spadajo le meščani
iz Železnikov in vaščani
Dražgoš. Kakšno povezavo
imajo oni? "V mestu so po-
vezave dobre, v primerjavi z
optičnim omrežjem, ki ga
gradimo, pa zagotovo ne
optimalno. Tudi mi opera-
terje prosimo, da bi povečali
zmogljivosti prenosa. Veli-
kega navdušenja nad tem
ni." Tako kot ne že v prej
opisanih zgodbah.

Nezadovoljiv prenos
internetnih podatkov
Širokopasovne internetne povezave na Škofjeloškem so zelo različno in tudi netradicionalno urejene:
medtem ko po mestnih središčih (in še kje) bentijo, da živijo v srednjem veku, po hribovskih naseljih
v občinah Železniki in Gorenja vas - Poljane gospodinjstva pridobivajo optične povezave.

Škofja Loka

Gradijo parkirišče za zaposlene
Lani so pred škofjeloškim zdravstvenim domom parkirni re-
žim spremenili tako, da krajši čas lahko obiskovalci parkirajo
brezplačno, za nadaljnji čas pa je treba doplačati na parkir-
nih avtomatih. Prostora za parkiranje pa je še vedno prema-
lo in avtomobile puščajo na obeh straneh Stare ceste. Stisko
bo v prihodnje ublažilo tudi novo parkirišče, ki ga Osnovno
zdravstvo Gorenjske gradi za zaposlene in koncesionarje
zdravstvenega doma. Direktor osnovnega zdravstva Jože Ve-
ternik napoveduje, da naj bi bilo zgrajeno do aprila. V uredi-
tev bodo vložili 120 tisoč evrov. "Na novem parkirišču bo na
voljo 33 parkirnih mest, 60 odstotkov jih bo namenjeno za-
poslenim, 40 odstotkov pa koncesionarjem zdravstvenega
doma. Parkirna mesta bodo najemniška in bodo za zaposle-
ne na voljo za 20 evrov na mesec," je povedal Veternik. D. Ž.

Več vprašanj v zvezi s težavami naše bralke,
predvsem pa o morebitnih načrtih nadgradnje
telekomunikacijskih central v Škofji Loki, Žireh,
Gorenji vasi in Železnikih, smo poslali na 
Telekom Slovenije (saj je največji operater in
tudi v državni lasti). Odgovor Darinke Pavlič 
Kamien, odgovorne za stike z javnostmi, je bil
kratek: "Da bi lahko natančneje odgovorili na 
težave vaših poslušalcev, bi potrebovali njihove
točne naslove. Namreč, odgovori kar tako in
malo počez zagotovo ne bodo zadovoljili tistih,
ki so se na vas obračali s konkretnimi vprašanji."

Aktualno

Širokopasovne internetne povezave, ki omogočajo tudi 
kvalitetno spremljanje televizijskega programa, hiter prenos
podatkov prek medmrežja in poceni telefonske povezave,
so očitno za nekatere na Škofjeloškem zgolj sanje. 
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Škofja Loka

Dve novi ambulanti
Prej sta dva zdravnika delala v eni sami utesnjeni ambulan-
ti, odslej bosta ginekologa Milena Igličar in Matija Urh vsak
v svoji. Obnovljene prostore so v Zdravstvenem domu Škof-
ja Loka slovesno odprli župan Miha Ješe, direktorica zdrav-
stvenega doma Sabina Dietner in direktor osnovnega zdrav-
stva Gorenjske Jože Veternik (na sliki). Naložba v obnovo je
veljala okoli 130 tisočakov. Ambulanti bosta delali vsak dan,
razen petka popoldne, sprejemali pa bosta tudi pacientke iz
Železnikov in Žirov, ki v domačih krajih nimajo možnosti za
ultrazvočne preglede. D. Ž. 
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - Letos se izteče
veljavnost domala polovici
potnih listov in skoraj četrti-
ni osebnih izkaznic sloven-
skih državljanov. Če bi se za
vložitev vloge za izdajo oseb-
ne izkaznice odločili vsi dr-
žavljani, ki jim bo potekla
veljavnost, bi bil največji na-
val za nove dokumente v po-
letnih mesecih. Enako velja
za potne listine, vendar se
lahko glede na potek veljav-
nosti večji val prosilcev za
nove potne listine pojavi
aprila. Vlogo za izdajo po-
tnega lista in osebne izkaz-
nice lahko vložimo kadarko-
li, tudi pred potekom veljav-
nosti, ki je navedena v doku-
mentu. Zato nemara ni smi-
selno čakati na poletne me-
sece, ko je pričakovati naj-
večjo gnečo in čakalne vrste
pred okenci upravnih enot.
O tej tematiki smo se pogo-
varjali z mag. Veroniko
Šmid, vodjo oddelka za
upravne in notranje zadeve
Upravne enote Škofja Loka.

Kolikšno število dokumen-
tov prebivalcev vaše upravne
enote poteče to leto?
"V letu 2012 bo potekla ve-
ljavnost 9164 potnim listom
in 7243 osebnim izkazni-
cam na območju naše uprav-
ne enote. Poleg teh pričaku-
jemo tudi vloge za nove do-
kumente. Že s februarjem
pa se nam začne povečevati
število potnih listin, ki jim
bo potekla veljavnost, kar
879 jih je v tem mesecu,
nato pa se do poletja vztraj-
no povečuje. Največje števi-
lo beležimo že aprila, ko po-
teče veljavnost 1684 potnim
listom. To kaže na dinamiko

vlog za potne liste pred pr-
vomajskimi počitnicami.
Danes je sicer tudi osebna
izkaznica potovalni doku-
ment, zlasti za evropske dr-
žave, toda veliko ljudi potuje
v poceni turistične destina-
cije, kakršni sta denimo
Turčija ali Tunizija, za kate-
ri potrebujejo potni list. V
poletnih mesecih se število
potnih listov, ki jim poteče
veljavnost, giblje od 1100 do
1500, nato pa dinamika pro-
ti koncu leta počasi upada.
Pri osebnih izkaznicah pa
prav tako sedaj že počasi na-
rašča (februarja 431, marca

593, aprila 853, maja 934),
največ pa jih poteče junija in
julija, 1250 in 1559, nato pa
vsak mesec manj."

Kaj bi ob vsem tem svetova-
li občanom glede podaljša-
nja dokumentov?
"Ljudem svetujemo, naj to
uredijo čim prej, vsekakor
pa kak mesec pred potekom
veljavnosti, oziroma preden
bodo dokument potrebova-
li, saj se utegne ob prej
omenjenem številu doku-
mentov zgoditi, da bodo
morali nanje potem čakati,
tako na upravni enoti za vlo-
go, kot pri Cetisu, kjer jih
izdelujejo. Prosilcem za
nove dokumente ne bo
ugodno, če bodo morali ča-
kati v gneči pred okenci
upravne enote. Ljudem tudi
svetujemo, naj vloge za do-
kumente vlagajo tudi na
krajevnih uradih. V Žireh je
krajevni urad odprt trikrat
na teden, v Gorenji vasi in
Železnikih pa po enkrat."

Kolikšne so cene za nove do-
kumente in kaj vse morajo
ljudje predložiti za njihovo
izdajo?
"Za osebno izkaznico z ve-
ljavnostjo treh let je treba
plačati 12,43 evra, za veljav-
no pet let 14,25 in za veljav-

nost desetih let 18,77 evra.
Potni list z 32 stranmi bo za
desetletno veljavnost stal
41,55 evra, za petletno 34,75
in za triletno 30,67 evra.
Kdor želi imeti potni list z
48 stranmi, bo plačal 2,5
evra več. Ob vložitvi vloge za
izdajo osebnega dokumenta
mora državljan izkazati svo-
jo identiteto, bodisi s starim

potnim listom ali osebno iz-
kaznico, bodisi s kakim dru-
gim identifikacijskim doku-
mentom. Za slednje veljajo
osebna izkaznica, potni list,
vozniško dovoljenje, orožni
list. Če prvič vlagamo vlogo
za otrokov dokument, pred-
ložimo rojstni list. Priložiti
moramo fotografijo (ali po-
trdilo fotografa o fotografiji
v digitalni obliki). Fotogra-
fija za potni list mora biti
primerna za biometrični
potni list. Za slednjega ob
vložitvi vloge državljanu po
dopolnjenem 12. letu staro-
sti odvzamejo tudi dva prst-
na odtisa."

Letos menjamo osebne 
izkaznice in potne liste
Letos bo potekla veljavnost velikemu številu potnih listin in osebnih izkaznic. Tudi v škofjeloški 
upravni enoti opozarjajo, naj čim prej uredijo nove listine, da ne bo tik pred potekom prevelike gneče.

Potrdili lokalni 
energetski koncept
Občinski svet v Škofji Loki je
na zadnji seji obravnaval in
sprejel lokalni energetski
koncept, ki govori o konkret-
nih ukrepih pri varčevanju z
energijo in uporabi obnovlji-
vih virov. Po petih letih bo
občina ocenila, kako uspešni
so bili pri dosegi energetskih
ciljev in na novo pripravila
energetski koncept. Izboljša-
ve obljubljajo zlasti z majhni-
mi sredstvi, lokalni energet-
ski koncept pa je sicer pogoj,
če želijo kandidirati na razpi-
sana sredstva. Velika pozor-
nost je namenjena tudi grad-
nji in obnovi stavb v smislu
energetske varčnosti. Da je to
mogoče, dokazujeta dva pri-
mera dobre prakse: že drugi
blok na Partizanski cesti je
dobil novo pročelje. D. Ž.

Potne liste in osebne izkaznice za upravne enote
izdela pogodbeni proizvajalec Cetis. Za osebno
izkaznico je zavezan, da jo naredi v štirih dneh
od prejema naročila, za potni list v sedmih
dneh. Za en delovni dan lahko zamuja v primeru,
da prejme več kot dva tisoč vlog za izdajo 
dokumentov dnevno (za vsakih nadaljnjih petsto
vlog dnevno).

Ministrstvo za notranje
zadeve prek medijev 
obvešča ljudi, da letos
poteče veljavnost 
velikemu številu 
osebnih dokumentov
in naj čim prej 
poskrbijo, da dobijo
nove. V prihodnjih
tednih bodo izdali tudi
plakate in z njimi o
poteku dokumentov
obveščali na vidnih
mestih.

Veronika Šmid

Škofja Loka

Ne bodo se bali klopov
V preventivni akciji cepljenja proti klopnemu meningoence-
falitisu (KME) se je na Škofjeloškem odzvalo lepo število lju-
di. Ravno na tem območju je obolevnost v regiji največja, 26
ljudi na leto, 50 na sto tisoč prebivalcev. Ker so v Zavodu za
zdravstveno varstvo Kranj obolevanje za klopnim meningo-
encefalitisom prepoznali kot pomemben javno-zdravstveni
problem, zaradi česar so se odločili za široko akcijo z name-
nom, da cepljenje približajo vsem prebivalcem, tako krajev-
no kot cenovno in v ugodnih terminih. Za šeststo otrok iz
socialno šibkejših ali številčnejših družin so zagotovili pov-
sem brezplačno cepivo in cepljenje z dvema dozama cepi-
va. Prvo cepljenje je bilo v Žireh, kjer so cepili v 294 ljudi,
drugo v Gorenji vasi, kjer se je odzvalo 412 ljudi, v Škofji
Loki se je cepilo 460 ljudi. Nadaljnja cepljenja na Škofjelo-
škem bodo: 10. marca v Žireh, 17. marca v Železnikih, 24.
marca znova v Gorenji vasi, 14. aprila v Škofji Loki in 21.
aprila v Železnikih (v tamkajšnjih osnovnih šolah). D. Ž. 

Po Žireh in Gorenji vasi dober odziv tudi na cepljenje v
Škofji Loki I Foto: Vilma Stanovnik

Škofja Loka

Občina spreminja parkirni režim
V Škofji Loki so z ureditvijo parkirnega režima pred upravno
enoto in zdravstvenim domom, kjer je začetni čas parkira-
nja brezplačen, nadaljnji pa plačljiv, začeli urejati probleme,
povezane z mirujočim prometom v občini. Z dograditvijo
parkirišča Nunski vrt, kjer bo parkiranje omogočeno prebi-
valcem starega mestnega jedra, bodo razbremenili pločevi-
ne zlasti ta del mesta. Kot nam je povedal Robert Strah,
podžupan občine Škofja Loka in predsednik SPV, se občina
z Železniškim invalidskim podjetjem dogovarja tudi o uved-
bi plačljivega parkiranja na območju železniške postaje,
vendar naj bi tamkajšnje območje še prej ustrezneje uredili.
To velja tudi za sedaj zelo neurejeno območje Kapucinske-
ga predmestja, kjer naj bi bilo parkiranje v prihodnje prav
tako plačljivo. D. Ž.

OSTALE ENOTE

KRAJEVNA KNJIŽNICA ŽIRI
Tabor 2, 4226 Žiri
04/510 56 20, 031/305 687
Ponedeljek, torek in petek 
od 14.00 - 19.00,
sreda od 10.00 - 15.00.
Knjižnica v Žireh bo v marcu 
ob torkih ZAPRTA!

KRAJEVNA KNJIŽNICA 
GORENJA VAS
Sestranska vas 14, 
4224 Gorenja vas
04/510 71 00
Ponedeljek od 11.00 - 17.00,
torek od 13.00 - 19.00
in četrtek od 13.00 - 19.00.

KRAJEVNA KNJIŽNICA 
ŽELEZNIKI
Češnjica 54, 4228 Železniki
04/510 14 90
Torek in petek od 14.00 - 19.00,
sreda od 10.00 - 15.00.

KRAJEVNA KNJIŽNICA TRATA
Frankovo naselje 74A, 
4220 Škofja Loka
04/515 13 90
Ponedeljek in sreda 
od 15.00 - 19.00,
petek od 10.00 - 15.00.

KRAJEVNA KNJIŽNICA 
POLJANE
Poljane nad Škofjo Loko 77, 
4223 Poljane nad Škofjo Loko
04/518 33 80
Sreda od 13.00 - 19.00, 
petek od 10.00 - 15.00.

Šolska ulica 6, 4220 Škofja Loka
04/511 25 00, 04/511 25 03, 051/67 23 67
Mladinski oddelek: 04/511 25 06
Bibliofon: 01/563 49 09, 031/909 002
info@knjiznica-skofjaloka.si

OBRATOVALNI ČAS
Oddelek za odrasle: ponedeljek, torek, sreda in petek 

od 8.00 - 19.00, četrtek od 12.00 - 19.00, sobota od 7.30 - 12.30.

Mladinski oddelek: ponedeljek od 11.00 - 19.00, 
torek, sreda in petek od 11.00 - 17.00, četrtek od 12.00 - 19.00, 

sobota od 7.30 - 12.30.
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Občina Škofja Loka

Na občini smo v tem mese-
cu pripravili in občinskemu
svetu tudi že predstavili Lo-
kalni energetski koncept. To
bo temeljni dokument, na
podlagi katerega se občina s
cilji in konkretnimi ukrepi
zaveže, kako bo zmanjšala
porabo energentov in obe-
nem ščitila okolje. Varčeval-
ne ukrepe smo zasnovali na
več področjih in bodo tudi
predmet delavnic v naši po-
mladni akciji Loško je ekolo-
ško.
Prvi sklop se nanaša na upo-
rabo kuriv: v mestu naj bi
sedaj najpogosteje uporab-
ljano lahko kurilno olje za-
menjal plin, zlasti še, ker
imamo v Škofji Loki za to
možnosti, na voljo imamo
namreč še kakih 1500 pri-
ključnih mest za plinsko
omrežje. Podeželje bi lahko
v večji meri izkoriščalo les-
no biomaso, s čimer bi po
eni strani zagotovili cenejše
in okolju prijaznejše gorivo,
po drugi pa očistili naše goz-
dove. Z drugim sklopom
ukrepov naj bi dosegli, da bi
bila poraba energije čim
manjša, in sicer z ustrezno
gradnjo in obnovo stavb. V
škofjeloški občini smo prvi
korak že naredili z izolacijo

dela podstrešja osnovne šole
Cvetka Golarja, kmalu bo na
vrsti pročelje šole Ivana Gro-
harja, računamo pa tudi, da
bo letos na novo odet v izola-
cijo srednješolski center:
tamkajšnji direktor je za to
izposloval celo nepovratna
sredstva. S temi ukrepi lah-
ko pri porabi energije v pri-
hodnje pričakujemo občut-
no nižje stroške. Pri ogreva-
nju so pomembni tudi na-
mestitev ustreznih merilnih
sistemov in avtomatske kon-
trole ter krmiljenja ogreva-
nja posameznih delov
zgradb, boljša izolacija cevo-
vodov in namestitev ustrez-
nejših kotlovnic. K varčni
rabi energije, za kar bomo
skrbeli v javnih objektih in k
temu spodbujali gospodinj-
stva, bo prispevala tudi upo-
raba LED svetil pri osvetlje-
vanju prostorov. Loška hiša
je že opremljena z njimi.
Eden od ukrepov zadeva
tudi javno razsvetljavo, ki na
območju občine z več kot
dva tisoč svetilkami pred-
stavlja velik strošek. Tudi tu
je predvidena zamenjava
svetil z varčnejšimi in izbolj-
šan režim osvetljevanja.
Tudi na področju prometa
lahko dosežemo velike pri-
hranke, največ z nadomeš-
čanjem osebnega prometa z
javnim, ki ob prihranku go-
riva zmanjša tudi emisije
CO2 v zraku. Prijetno sem
presenečen, da se je naša
lanska pobuda za večjo upo-
rabo mestnega avtobusa do-
bro prijela. V prometu pa je
pomembna tudi uporaba al-
ternativnih pogonskih go-
riv. Zadnji sklop ukrepov
zadeva proizvodnjo energi-
je. Na naših strehah je že
veliko sončnih elektrarn,
vse več je ogrevanja vode in
tudi prostorov s toplotnimi
črpalkami. Žal nam je le, da
občine nismo dejavnik od-
ločanja pri postavljanju ma-
lih vodnih elektrarn, saj bi
jih sicer postavljali na vsa-
kem vodotoku!

Mag. Miha Ješe, 
župan občine Škofja Loka

Županov kotiček

Lokalni energetski 
koncept

Danica Zavrl Žlebir

Demšarjeva, poročena, mati
dveh odraslih sinov in stara
mama dveh vnukov - osnov-
nošolcev, univ. dipl. social-
na delavka, je v občinsko po-
litiko vstopila na pobudo žu-
pana Miha Ješeta in kandi-
dirala na njegovi listi Prija-
telji Loke. 
"V občinskem svetu sem
prvi mandat in to funkcijo
sem prevzela nekoliko kas-
neje od ostalih. Nadomestila
sem predhodnico, ki je zara-
di določenih razlogov zapu-
stila mesto svetnice," pojas-
ni Demšarjeva. 

V katerem odboru delujete
in s čim se v tem organu tre-
nutno ukvarjate?
"Sem predsednica Komisije
za reševanje vlog za dodeli-
tev denarne pomoči iz sred-
stev proračuna občine Škof-
ja Loka. Komisija se je lani
sestala štirikrat in na njej
smo obravnavali 161 prošenj

občanov za premostitev tre-
nutne materialne stiske. V
Statutarno pravni komisiji
občinskega sveta Škofja
Loka sem kot članica nado-
mestila mojo predhodnico.

Komisija je bila posebej ak-
tivna v prvi polovici leta
2011, ko je pripravljala po-
slovnik občinskega sveta. Ta
je bil sprejet na začetku sep-
tembra lani."

Katere cilje želite v tem
mandatu uresničiti kot ob-
činska svetnica?
"Vsa moja poklicna kariera
je povezana z delom na po-
dročju varstva starejših lju-
di. Želim, da bi lahko kot
svetnica večkrat predstavlja-
la problem zavodskega var-
stva na našem območju, po-
sebej še posebne skupine
ljudi, ki interventno zaradi
narave bolezni in stanja nuj-
no potrebujejo zavodsko
varstvo. To niso samo starej-
ši ljudje, ki zaradi demence
potrebujejo stalno varstvo in
nadzor, tu so še mlajši obča-
ni od 65 let, pa so odvisni od
oskrbe in nege drugih oseb,
nenadne poškodbe, začasne
namestitve itd. In da bi ta
predstavitev problematike

pripomogla k reševanju v
dobro ljudi, ki potrebujejo
pomoč, pa je v domačem
okolju ni možno zagotoviti.
Tako sedanje stanje zame
predstavlja enega večjih pro-
blemov v občini. Idealna re-
šitev tega problema je v ob-
čini izgradnja novih kapaci-
tet zavodskega varstva za vse
občane, ki to pomoč potre-
bujejo."

Kako zapolnjujete prosti
čas?
"Kot prostovoljka vodim
skupino starih za samopo-
moč v Centru slepih in sla-
bovidnih že vrsto let, prav
tako pa že več kot 20 let po-
magam pri delu v Krekovi
koči na Ratitovcu. Prosti čas
namenjam tudi hoji v hribe
in gore. Približno enkrat na
leto odpotujeva z možem na
daljše potovanje v arabski
svet ... Velika sprostitev mi
pomeni delo na vrtu, preživ-
ljanje prostega časa z druži-
no, druženje s prijatelji ..."

Sociala v službi, politiki in prostem času

Občinska svetnica Marija Demšar, sicer socialna delavka na Centru za socialno delo Škofja Loka, ima
tudi v lokalni politiki zadolžitve zlasti na socialnem področju.

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - Predsednik ob-
činskega SPV Robert Strah,
sicer tudi škofjeloški podžu-
pan, pravi, da imata organa
pomembno vlogo pri izbolj-
ševanju prometne varnosti.
Tehnična komisija se ukvar-
ja s presojo varnosti cestne
infrastrukture in v zvezi s
tem predlaga ukrepe občin-
skemu vodstvu in upravi, ta
pa predloge skuša umestiti v
občinski proračun.
"Uresničitev teh ciljev je
omejena s finančnimi sred-
stvi, zato jih je treba skrbno
načrtovati. A je med ukrepi
veliko tudi takih, ki ne za-
htevajo veliko denarja, le po-
litično voljo. Takšna je bila
denimo namestitev ograje
ob Ljubljanski cesti, kjer so
avtomobili prej vozili čez ko-
lesarsko stezo. Namesto da

bi jih nenehno kaznovali,
smo to preprečili z ograjo,"
pravi Strah. Naslednji nujni
korak, pravi sogovornik, so
varne šolske poti, za kar si
prizadevajo člani SPV (v
tem organu so tudi pred-
stavniki šol in vrtcev) skupaj
z vodstvi šol. Te imajo
prometno-varnostne načrte,
kjer so opredeljene tudi ne-
varne točke. Tehnična komi-
sija bo opravila terenski
ogled, opredelila projekte in

jih skušala umestiti v prora-
čun. Prednost bodo imeli
zlasti cenejši projekti, dražji
pa bodo verjetno počakali
nekaj dlje. 
"Recepta za hitro izboljša-
nje prometne varnosti ni, je
pa mogoče stanje izboljšati
z nadzorom, dolgoročno pa
z zagotavljanjem varne pro-
metne infrastrukture," raz-
mišlja Robert Strah. "Ena
od pobud, ki se nanaša na
izboljšanje varnosti na ne-
varnem delu ceste v Poljan-
sko dolino na Logu s posta-
vitvijo prehoda za pešce
pred avtobusnim postajališ-
čem in za njegovo osvetli-
tev, je bila tudi predmet do-
polnila k letošnjemu občin-
skemu proračunu. Ker gre
za regionalno cesto, za kate-
ro je pristojna Direkcija RS
za ceste, se bo občina mora-
la z njo dogovoriti, kako na
tem mestu zagotoviti pre-
glednost in umiriti promet.
Direkcija se (verjetno upra-
vičeno) sklicuje na podhra-
njenost svojega proračuna,
vendar je tu treba najti sku-
pen jezik. Lokalna skupnost

bi lahko pri rizičnih preho-
dih na državnih cestah, kjer
so potrebni ukrepi za zava-
rovanje in namestitev do-
datne signalizacije, lahko
sodelovala tudi s svojim de-
narjem."
Zaradi slabe cestne infra-
strukture, šibke osvetlitve
prehodov za pešce in po-
manjkanja pločnikov so naj-
bolj ogroženi pešci, pravi
Strah, na kar so opozorili z
nedavno preventivno akcijo
za pešce. Slednji bi bili v
prometu varnejši in vidnejši
tudi z nošenjem odsevnih
teles. Sicer pa statistika pro-
metnih nesreč na območju
občine Škofja Loka v prete-
klem letu kaže naslednjo po-
dobo: od 238 se jih je 174
končalo brez poškodb, 52 z
lahkimi in 10 s hudimi tele-
snimi poškodbami in na ža-
lost tudi z dvema smrtnima
primeroma. Sogovornik še
pravi, da nameravajo za
umiritev prometa namestiti
tudi stacionarni radar, a le
na cestnih odsekih, ki so
najbolj rizični glede preko-
račitve hitrosti.

Številni ukrepi ne zahtevajo
veliko denarja
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu (SPV) skupaj s tehnično komisijo v občini Škofja
Loka uspešno uresničuje programe in vizijo na področju prometne varnosti.
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Tehnična komisija bo
opravila terenski
ogled, opredelila 
projekte in jih skušala
umestiti v proračun.
Prednost bodo imeli
zlasti cenejši projekti,
dražji pa bodo verjetno
počakali nekaj dlje.
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OBČINA ŠKOFJA LOKA

Obveščamo Vas, da je na spletni strani Občine Škofja Loka
objavljen:

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE FESTIVALA 
PISANA LOKA, SKLOPA JAVNIH POLETNIH PRIREDITEV 

V OBČINI ŠKOFJA LOKA ZA LETO 2012

Stik: Andreja Megušar, 04/5112 312

Razpisna dokumentacija je na voljo na spletni strani 
Občine Škofja Loka (www.skofjaloka.si) 

in Kulturnega centra Škofja Loka, Sokolski dom 
(www.sokolskidom.si) pod rubriko Javni razpisi.

Datum: 28. 2. 2012 Mag. Miha Ješe, l.r.
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Marija Demšar I Foto: Tina Dokl

Rober Strah
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - Škofjeloška ob-
čina je sklenila predstaviti
troje novosti, ki so jih uvelja-
vili minulo leto in jih občani
najbrž še ne poznajo dobro.
V Loški hiši, nekakšni ob-
činski sprejemnici v pritlič-
ju Žigonove hiše, je bil tisto
popoldne v gosteh energet-
ski svetovalec Lojze Filipič,
ki je predstavljal energetsko
učinkovito gradnjo in obno-
vo stavb. Prisluhnili so mu
sicer redki obiskovalci, ven-
dar velja, da tovrstne infor-
macije vselej dobijo tudi v
Razvojni agenciji Sora. V
lani odprtem Centru doma-
če in umetnostne obrti v sre-
dišču mesta je bila ob dnevu
odprtih vrat na ogled razsta-
va rokodelskih izdelkov, ki
so bili lani izbrani na razpi-
su za izbor novih kakovost-
nih rokodelskih izdelkov
čezmejnega območja. Raz-
stava je prikazala izdelke ro-
kodelcev z domačega, škof-
jeloškega območja, Koroške,
avstrijske Koroške, Obsote-
lja in Kozjanskega. V živo pa
je ob tej priložnosti svoje ro-
kodelske veščine prikazova-
la rezbarka Petra Plestenjak
Podlogar, priznana izdelo-
valka lesenih modelov za lo-
ške kruhke.
"Ob sobotah, ko v centru do-
mače in umetnostne obrti
dežuramo člani te sekcije
pri Obrtni zbornici Škofja
Loka, nas obišče kar nekaj
mimoidočih. Pogosto jim

kar pomignemo, naj vstopi-
jo in si ogledajo, kaj jim
imamo pokazati," je poveda-
la Petra Plestenjak Podlo-
gar. Poleg nje svoje izdelke
prikazujejo še izdelovalka
dražgoških in loških kruh-
kov, čipkarica, izdelovalec
glinenih reliefov, kovač, iz-
delovalka narodnih noš, ro-
kodelci, ki izdelujejo različ-
ne izdelke iz lesa. Gostitelji-
ca, ki rezlja že sedemintride-
set let, nam je pokazala,
kako pod njenimi spretnimi
rokami nastajajo leseni mo-
deli z različnimi ornamenti.
"Najboljši je hruškov les,
brez grč in dovolj gost, da se

pri rezljanju ne kruši," pove
umetnica, ki ima pred seboj
celo vrsto dlet, v lesu pa je
nastajala filigransko natanč-
na podoba angelčka. Pa se
kdaj sama loti tudi peke lo-
ških kruhkov, oblikovanih v
njenih modelih? Pravi, da se
je tega letos lotila prvič, saj
je medeno testo precej za-
htevno in treba ga je dolgo
gnesti. Za taščin devetdeseti
rojstni dan je namreč spekla
devetdeset kruhkov, zanje
pa je naredila tri modele z
različnimi motivi.
Tretja vrata pa so se obisko-
valcem odprla v mladin-
skem dnevnem centru Blok

v Frankovem naselju. Re-
gistriranih ima blizu 120
mladih, dnevno pa jih pri-
haja okoli trideset, ki tu že-
lijo zanimivo in koristno
preživeti svoj prosti čas.
Anja Eržen, koordinatorica
dnevnega centra, je ob na-
šem obisku v družbi dveh
prostovoljcev in dveh mla-
dih uporabnikov še čakala
na morebitne radovedneže.
A niso držali križem rok,
igrali so namizno igro Ca-
tan. Nekateri mladi jo po-
znajo tudi v računalniški iz-
vedbi, a je takole v družbi
za skupno mizo nedvomno
zanimivejša.

Odprli so vrata obiskovalcem
Ob dvajseti obletnici ustanovitve Skupnosti občin Slovenije so se nekatere občine pridružile akciji
Odprta vrata in povabile občane v svoje ustanove.

Petra Plestenjak Podlogar je mlademu obiskovalcu z veseljem pokazala svoje rezbarske
veščine.

OBČINA ŠKOFJA LOKA

OBVESTILO
Obveščamo Vas, da so na spletni strani Občine

Škofja Loka objavljeni naslednji javni razpisi:

JAVNI  RAZPIS
za sofinanciranje publicistične dejavnosti v Občini 

Škofja Loka v letu 2012
(kontakt: Sabina Gabrijel, 04/51 12 330),

JAVNI  RAZPIS
o sofinanciranju socialnih, invalidskih in humanitarnih 

dejavnosti v letu 2012
(kontakt: Sabina Gabrijel, 04/51 12 330),

JAVNI  RAZPIS
za izbor javnih kulturnih programov in kulturnih projektov,

ki jih bo v letu 2012
Občina Škofja Loka sofinancirala iz proračuna

(kontakt: Marija Ferjan, 04/51 12 334),

Vsebine javnih razpisov in razpisne dokumentacije so na voljo
na spletni strani Občine Škofja Loka www.skofjaloka.si, pod

rubriko Javni razpisi ter v sprejemni pisarni Občine Škofja
Loka, "Loška hiša", Mestni trg 15, Škofja Loka.

Javni razpisi so odprti do 2. marca 2012 
(publicistična dejavnost ter kulturni programi in projekti)

oziroma do 6. marca 2012 
(socialne, invalidske in humanitarne dejavnosti).

Datum: 28. 02. 2012 Mag. Miha Ješe, l. r.
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Maja Bertoncelj

V Retečah ima kultura dol-
goletno tradicijo. Že leta
1922 so zgradili društveni
dom, ki je bil med drugo
svetovno vojno porušen. Z
gradnjo novega so začeli leta
1953, aktivnosti v njem pa so
se začele leto kasneje. Dom
so kasneje še dograjevali.
Danes je Kulturni dom Re-
teče v popolni lasti Kultur-
nega društva Janko Krmelj
Reteče-Gorenja vas, ki je
pred leti pristopilo k njegovi
intenzivni obnovi.
"Intenzivna obnova doma se
je začela leta 1999, ko smo
kupili oblazinjene stole za
veliko dvorano. Ena večjih
investicij v teh letih je bila
napeljava novega centralne-
ga ogrevanja, poleg tega je
bila urejena elektrifikacija,
tudi vodovodna instalacija.
Dom ima nova okna, notra-
nja vrata, notranjo opremo,
sanitarije," je le nekaj naj-

večjih pridobitev naštel To-
maž Jenko, od leta 1996
predsednik KUD Janko Kr-
melj Reteče-Gorenja vas.
Skupna vrednost vlaganj v

obnovo v preteklih letih pre-
sega 105 tisoč evrov, v števil-
ko pa niso vštete številne
prostovoljne ure. Večino de-
narja so dobili iz občinskega

proračuna, pa tudi s pomoč-
jo donacij krajanov in spon-
zorjev. Dela pa s tem še niso
končana. Uredili bi radi tudi
še podstrešne prostore. 
Že sedaj pa je dom, ki ima
klet, prvo in drugo nadstrop-
je ter podstrešje, zelo pros-
toren. Največji prostor je ve-
lika dvorana, ki meri 126
kvadratnih metrov. "Pogoji
za delovanje v domu so do-
bri, radi pa bi ga zapolnili z
več vsebine, da bi dom še
bolj zaživel. Trenutno ima v
njem prostore v najemu KS
Reteče-Gorenja vas in Kra-
jevni odbor Rdečega križa.
Prostore bi lahko koristile
različne organizacije, skupi-
ne, možnost je predavanj,
izobraževanj, koncertov in
podobnega. V domu bi lah-
ko uredili tudi mladinski
center," še pravi Jenko, ki
vodi društvo z okrog trideset
člani, v njem pa delujejo šti-
ri sekcije: gledališka, literar-
na in dve tamburaški. 

Obnovili reteški kulturni dom
V Retečah so v zadnjih letih v obnovo tamkajšnjega kulturnega doma vložili dobrih sto pet tisoč 
evrov. Želijo si, da bi dom bolj zaživel in dobil še nove vsebine.

Tomaž Jenko, predsednik KUD Janko Krmelj Reteče-
Gorenja vas, v gledališki sobi, enem izmed številnih 
prostorov obnovljenega kulturnega doma 

Prvi so nasvetom za energetsko učinkovito gradnjo in 
obnovo stavb prisluhnili sodelavci občinske uprave.

Pri zanimivi družabni igri v dnevnem mladinskem centru
Blok I Foto: Tina Dokl

V lani odprtem Centru domače in umetnostne
obrti v središču mesta je bila ob dnevu odprtih
vrat na ogled razstava rokodelskih izdelkov, ki so
bili lani izbrani na razpisu za izbor novih 
kakovostnih rokodelskih izdelkov čezmejnega
območja. Razstava je prikazala izdelke rokodelcev
z domačega, škofjeloškega območja, Koroške,
avstrijske Koroške, Obsotelja in Kozjanskega.
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V predoru vrtajo v dveh izmenah
Občinska uprava na vsaki seji občinskemu svetu pisno po-
roča o dveh za občino najpomembnejših projektih, urejanju
porečja Sore in gradnji poljanske obvoznice. V zvezi s sled-
njo so februarja dobili informacijo, da dela zaradi nizkih
temperatur na trasi prve faze (na Suhi) in tretje faze (na dru-
gi strani predora proti Zmincu) ne potekajo. Obveščeni so
tudi o dveh upravnih sporih, ki sta vložena zoper gradnjo na
Suhi. Pač pa so 24. januarja gradbeni delavci začeli znova
vrtati v predoru pod Stenom, kjer so bila dela zaradi težav
gradbenega podjetja Primorje iz Ajdovščine prekinjena sep-
tembra lani. Trenutno v predoru delavci delajo v dveh izme-
nah po deset ur, počitek je med eno po polnoči in peto uro
zjutraj. Zadnje poročilo pravi, da je predor izkopan v dolžni
410 metrov (od 660 metrov). D. Ž.

Praznovanje združenja zgodovinskih mest
Jutri, 29. februarja, bo v Sokolskem domu prireditev ob de-
setletnici Združenja zgodovinskih mest Slovenije. V združe-
nju je deset zgodovinskih mest: Idrija, Koper, Kranj, Novo
mesto, Piran, Ptuj, Radovljica, Slovenske Konjice, Škofja
Loka in Tržič. V programu praznične prireditve, ki se bo 
začela ob 18. uri, se bodo spomnili začetkov, se na kratko
pomudili v sedanjosti in predstavili zamisli za prihodnje 
desetletje. D. Ž.
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Danica Zavrl Žlebir

Na odru pred nabito polno
predavalnico Gimnazije
Škofja Loka, kjer je Logon-
der poučeval v letih 1978 do
1987, so postavili dva doprs-
na kipa. Enega je leta 1949
izdelal kipar Stane Jarm iz
Kočevja. Učenec drugega
letnika šole za umetno obrt
v Ljubljani je upodobil svo-
jega sošolca Toneta Logon-
dra. Drugi portret je bil Lo-
gondrovo diplomsko delo
Andrejček, izdelano v carar-
skem marmorju. O obeh
smo v nadaljevanju večera
slišali veliko zanimivega od
pobudnika in pripravljavca
večera Alojzija Pavla Flor-
jančiča iz Muzejskega druš-
tva Škofja Loka, ki se je o
Logondrovem življenju in
delu pogovarjal z njegovimi
sorodniki in prijatelji. Eden
od sogovornikov je bil tudi
Andrej Rant, ki je v otroških
letih Logondru poziral za
kip Andrejčka. 
Kot model je moral biti
mali Andrejček pri miru,
spomni se ga kot strogega,
molčečega moža. Logonder
ga je zaposlil tako, da mu je
dal modelirati glino. Logon-
der je njegov kip najprej
ustvaril v glini, nato ga je
izklesal v marmorju. Lep
spomin ima Andrej Rant na
praznovanje svoje petdeset-
letnice na gradu, kjer je bil
ob tej priložnosti tudi nje-
gov kip. Zabaven pa je spo-
min na čas, ko je Logonder
klesal kip Andrejevega oče-
ta, svojega podpornika dr.
Jožeta Ranta. Kip sedaj kra-
si rojstno hišo na Godešiču.

Ko je nastajal, je Logonder
povabil Andreja, naj mu pri
tem pomaga. Pri tem sta
tudi malce popila in oba do-
dajala in odvzemala glino,
da bi ujela čim večjo podob-
nost z že pokojnim Ran-
tom. In ko je Logonder oce-
nil, da mu je dovolj podo-
ben, je dejal: Glej ga, Joža,
že ven gleda!
Tone Logonder je v Škofji
Loki in okolici pustil po-
membne sledi: Ločanom
najbolj znan kip Jurija in
Agate iz Visoške kronike,
Groharja, Tavčarja, Ažbeta,
Koširja ... in vsem znanega

Groharja v njegovi rojstni
Sorici. Alojzij Pavel Flor-
jančič pa je kip sedemnajst-
letnega Logondra odkril
pred nekaj leti v ateljeju ki-
parja Staneta Jarma. Odku-
pil ga je za ugodno ceno,
kip, ki je bil v precej sla-
bem stanju, pa je potem
obdelal kipar Metod Frlic.
Kakšen je bil Tone Logon-
der: dober opazovalec, krat-
kih besed, a je znal zadeti
... Zanj je bil značilen
zdrav humor, včasih na
meji cinizma, smo slišali
od njegovih prijateljev.
Odraščal je v kmečkem
okolju in je cenil kmetovo
delo, zaznamovale so ga
tudi trda življenjska pot,
vojna, revščina. Kot umet-
nika ga je nagovarjala nara-
va, v gore je hodil iskat svo-
bodo in srčni mir. O njem
so govorili Ivan Golob,
Franc Vidic, Aleksandra
Pretnar, njen sin Andrej, ki
je kot sedemletni fantič o
Logondru po mamini pri-
povedi napisal "knjigo".
Tudi nekateri drugi so ve-
deli kaj povedati o Tonetu
Logondru, ki je znal ne le
kipariti, modelirati, izdelo-
vati značke in medalje,
temveč je naslikal tudi ne-
kaj imenitnih slik. Navzoči
pa so pritegnili tudi Filipu
Mohoriču, da bi v kiparjevi
rojstni vasi Pevno našli
zemljišče za spomenik
znamenitemu rojaku. Se-
daj je njegov kip v Aleji
znamenitih Ločanov in po
Florjančičevih besedah se
je slednja začela prav z Lo-
gondrom in torej po njego-
vi zaslugi. 

Spomnili so se Toneta Logondra
Škofjeloški rojak, kipar Tone Logonder, bi bil 14. februarja star osemdeset let. Na njegov rojstni dan
so se na pred petindvajsetimi leti umrlega umetnika spomnili na spominskem večeru.

Jurij in Agata, Škofjeločanom najbolj znano Logondrovo delo

Kip Toneta Logondra v aleji
znamenitih Ločanov

Vilma Stanovnik

Stari vrh - Letošnje tekmo-
vanje je bilo sicer v hlad-
nem vremenu, ko je za na-
meček tudi snežilo, toda to
za Beli dan, kot druženje na
snegu imenujejo v Krajevni
skupnosti Trata, ni bilo nič
posebnega. Po progi na Sta-
rem vrhu se je spustilo tri-
insedemdeset tekmovalcev
in tekmovalk, najprej pa je
bil na vrsti najstarejši, 81-
letni Anton Oman. Med
najstarejšimi tekmovalkami
si je medaljo prislužila 62-
letna Mimi Jamnik, v kate-
goriji veterank med 51 in 60
let je bila najhitrejša Magdi
Bizovičar, med mlajšimi ve-
terankami je zmagala Ro-
mana Stanonik, v kategoriji
gospa in gospodičen pa je
slavila Darka Krmelj, ki je
bila tudi absolutna zmago-
valka ženskih kategorij.
Med rožicami od 16 do 30
let je zmagala Špela Stano-
nik, pri starejših deklicah je

bila najhitrejša Neži Krmelj,
pri deklicah do 10 let pa Jer-
ca Oman. Med moškimi je
pri najstarejših koreninah
zmagal Peter Ziherl, pri ko-
reninah med 61 in 70 let je
bil najhitrejši Roman Ber-
čič, med veterani Bojan Ga-
ber, v kategoriji mož od 41
do 50 let Roman Oman,
med možakarji od 31 do 40
let pa Peter Porenta, ki je bil
tudi absolutni zmagovalec
med tekmovalci. V kategori-
ji zrelih fantov je zmagal
Jure Krmelj, med dečki Tim
Bogataj, v kategoriji do 10
let pa Jaka Starman. Pri de-
skarjih je prvo mesto osvojil
Uroš Doljak, pri deskarkah
pa Sandra Bizovičar.
"Organizatorji se vsako leto
trudimo udeležencem pri-
čarati nepozabno doživetje
na belih strminah, udeležba
pa kaže, da krajani takšna
druženja potrebujejo," je po
tekmovanju povedal Avgust
Hartman iz komisije za
šport pri KS Trata.

Beli dan krajanov Trate pomeni tudi druženje

Letos je na Belem dnevu tekmovalo triinsedemdeset fantov in deklet vseh starosti, seveda pa ni manjkalo niti navijačev.

OBČINA ŠKOFJA LOKA

OBVESTILO
Obveščamo Vas, da bo Občina Škofja Loka

predvidoma v mesecu marcu 2012 objavila javno
naročilo za "opravljanje prevozov 

OSNOVNOŠOLSKIH otrok v Občini Škofja Loka 
v šolskih letih 2012/13, 2013/14 in 2014/15".

Bistvena pogoja, da lahko ponudnik kandidira, sta, da ima ve-
ljavno licenco za opravljanje prevozov oseb v notranjem cest-
nem prometu in prevozna sredstva, s katerimi se bo opravljal
prevoz v skladu z veljavno zakonodajo. 

Vsebina javnega naročila in razpisna dokumentacija bo na voljo
na spletni strani Občine Škofja Loka www.skofjaloka.si, pod
rubriko Javni razpisi ter v sprejemni pisarni Občine Škofja Loka,
pritličje, Mestni trg 15, Škofja Loka. 
Kontakt: mag. Hermina Krajnc, 04/51 12 331.

Datum: 28. 2. 2012
Mag. Miha Ješe, l. r. 
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Pred uradnim odprtjem MDC
Bloka v Frankovem naselju
oktobra 2011 nam je gospa v
cvetličarni podarila rože, da bi
bili prostori novega mladin-
skega centra ob odprtju lepo
okrašeni. Preden sem odšla iz
cvetličarne, mi je še povedala,
kaj je pravi razlog za to. Da
ima brata, ki se je nekje na
svoji poti v življenju popolno-
ma izgubil. Zaradi njegove
zgodbe si želi, da bi bilo več ta-
kih centrov, kot je naš. Verjet-
no je mislila nekaj v zvezi z
zmožnostjo in željo pomagati
mladim v okvirih ustanov, ki
so za to tudi uradno pristojne.
Funkcija centra na Trati je
bila definirana, še preden smo
ga odprli. Na kratko razlože-
no je MDC Blok namenjen

preventivni skrbi za mlade, ki
ne živijo v idealnih družin-
skih razmerah (saj - kdo pa
danes živi v idealnih razme-
rah?), oziroma vsem, ki potre-
bujejo kakršno koli pomoč pri
uresničevanju svojih ciljev in
želja. Vtis, ki ga ima kdo ob
imenu "dnevni center", je lah-
ko, da gre predvsem za pros-
tor, namenjen zgolj "proble-
matičnim otrokom". V resnici
je ta mladinski center name-
njen vsem. Njegov pomen in
funkcija je v povezovanju in
sodelovanju mladih med sabo.
Šola ustvarja predvsem pogoje
za razvoj tekmovalnosti, ki 
ji težko pristavimo pridevnik
zdrava. Družba, na katero
šola mlade pripravlja, je preže-
ta s tekmovalnostjo. Mladinski

dnevni center Blok si lahko
predstavljamo nekje vmes. Ima
vlogo amortizerja, ki blaži
"udarce ob pretrdo podlago".
Verjetno ste vsi, ki vas tako ali
drugače zanima mladina, pre-
brali Galimbertijevega Grozlji-
vega gosta. Ena od tem, ki jih
zelo skrbno obravnava ta knji-
ga, je emotivna oziroma čus-
tvena brezbrižnost mladih. Od
kod in zakaj ta brezbrižnost,
pomanjkanje prave dobre 
volje, porast apatije? Galim-
berti odgovarja: kako naj bo-
do otroci boljši od odraslih?
Čustveno in intelektualno
brezbrižni odrasli producirajo
enako brezbrižne otroke. Vizi-
ja MDC Bloka je med drugim
vložiti čim večji del svoje ener-
gije v reševanje potapljajočega

se čolna "čustvene nepismeno-
sti". Poleg tega, da se z mladi-
mi igramo razne igre (kajti
igra je pravica vsakega otro-
ka), da jim pomagamo pri šoli
(pred kratkim sem dobila vreč-
ko bonbonov, ker je R. pisal
angleščino pet), jih navajamo
na skrb za skupne prostore,
poleg teh osnovnih funkcij ima
Blok še nekakšno nadfunkcijo,
ki je zgoraj omenjena skrb za
boljše počutje mladih v glob-
ljem pomenu. 
Spomnim se prigode na enem
od grških otokov. Sedeli smo za
mizo, jaz in neka srednje veli-
ka grška družina. Pri mizi je
bil tudi deček, star kakšnih de-
vet, deset let. Takrat sem prvič
opazila gromozansko razliko v
načinih komuniciranja med

otroki in odraslimi, ki obstajajo
na svetu. Tisti deček je bil po-
polnoma enakovreden član
omizja. Ko je nekaj rekel, so ga
vsi poslušali in mu potem resno
odgovorili nazaj. Nisem slišala
nobenih komentarjev v stilu
"da ne boš kaj polil po mizi",
"ne brcaj z nogo", "ne packaj
po kuhinji". Bila sem popolno-
ma presenečena. Odkrila sem,
da ne obstaja poseben jezik za
otroke, ki ga uporabiš po potre-
bi. Da je to nek mit, ki smo se
ga navzeli v Sloveniji.
Mlade je treba jemati resno.
Treba jih je poslušati. Treba se
je pogovarjati z njimi. Treba
jim je nameniti veliko časa.
Treba jim je zaupati. In se za-
vedati, da je zvezdnato nebo
nad nami še kako pomembno.

Anja Eržen, 
Dnevni mladinski center
Blok

Vilma Stanovnik 

Škofja Loka - Čeprav je na-
men Pokala Loka predvsem
tekmovanje in primerjava
moči mladih alpskih smu-
čarjev iz vseh koncev sveta,
starih med enajst in petnajst
let, pa je z leti postal tudi po-
membna družabna, zabavna
in kulturna prireditev. Tudi
letos je bilo tako, saj so se
prireditve začele z druže-
njem v Galeriji Ivana Gro-
harja, kjer je Loški muzej po-
skrbel za zanimivo razstavo
o Loških olimpijcih in zma-
govalcih Pokala Loka. V na-
bito polni galeriji je razstavo
odprla dvakratna zmagoval-
ka Pokala Loka in udeležen-
ka olimpijskih iger v Naganu
in Salt Lake Cityju Špela Bra-
čun Vnuk, na razstavi pa so
predstavljeni škofjeloški
olimpijci, ki so sodelovali na
zimskih olimpijskih igrah:
Boris Strel, Ivo Čarman, po-
kojni Jože Kuralt, Andrej Mi-
klavc, Nataša Bokal, Špela
Bračun Vnuk, Nejc Brodar,
Nina Bednarik in Matic Sku-
be. Poleg njih so predstavlje-
ni škofjeloški zmagovalci po-
kala Loka, organizatorji iz

Smučarskega kluba Alpe-
tour pa so bili po letošnjem
tekmovanju veseli, da se jim
je pridružil nov, saj je Škof-
jeločan Martin Rihtaršič v 
veleslalomski konkurenci
ugnal prav vse sotekmovalce.

Letos so sicer pokal za ekip-
no zmago s Starega vrha
znova odnesli avstrijski
smučarji, ki so zmagali pred
reprezentanco Hrvaške in
Slovenije, številni obiskoval-
ci uvodne slovesnosti pa so

bili veseli, da so si zanimi-
ve obračune mladih lahko
ogledali kar na hribu pod
Škofjeloškim gradom, kjer
so prvič pripravili paralel-
ni veleslalom predstavnikov
vseh ekip.

Loka gostila mlade smučarje
Letos sta Škofja Loka in Stari vrh že 37. leto gostila mlade smučarje iz vseh koncev sveta, prvič pa je
bil uvod v tekmovanje nočni paralelni veleslalom ob grajskem obzidju.

Uvod v Pokal Loka je bila zanimiva razstava z naslovom
Od zimskih spustov do olimpijskih krogov, ki jo je 
v Galeriji Ivana Groharja pripravil Loški muzej, predstavila
pa direktorica Jana Mlakar.

Kipec Loškega smučarja za zmagovalno ekipi vsako leto 
izdela Peter Jovanovič (na sliki levo), ki je marsikaj 
zanimivega o svojem delu povedal tudi Ivanu Križarju in
predsedniku častnega odbora Pokala Loka Miru Cerarju.

Letošnja popestritev programa ob Pokalu Loka je bil nočni paralelni veleslalom, ki je 
navdušil tako tekmovalce kot številne gledalce, ki so se zbrali ob progi pod Škofjeloškim
gradom. / Foto: Gorazd Kavčič

Vilma Stanovnik

Podčetrtek - Prvi dnevi tega
meseca so bili naporni za
slovensko floorball repre-
zentanco, ki je v Podčetrtku
nastopila na kvalifikacij-
skem turnirju za nastop na
svetovnem prvenstvu v Švi-
ci. Čeprav fantom ni uspel
podvig, da bi se v močni
konkurenci uvrstili na eno
prvih dveh mest, ki sta vodi-
li na prvenstvo, pa so z bor-
beno igro osvojili četrto me-
sto ter zaostali le za ekipami
Estonije, Slovaške in Srbije.
Večji del pomlajene ekipe,
ki sta jo vodila Tomo Sta-
novnik in Jani Šubic, koor-
dinator reprezentance pa je
bil Andraž Zupančič, so se-
stavljali igralci iz škofjelo-

škega konca in Poljanske
doline, ki igrajo v škofjelo-
ški ekipi Insporta, pri Žireh
in Olimpiji: Jure Kržišnik,
Iztok Miklavčič, Janez Alič,
Miha Pustavrh, Anže Bur-
nik, Luka Lavtar, Tomaž
Triler, Rok Ritonja, Nejc
Stanovnik, Anže Šneberger,
Aleš Zorman, Miran Likar
in Sašo Bizjak. Po zadnji
tekmi, ko so naši reprezen-
tanti premagali ekipo Nizo-
zemske, je slovo od repre-
zentančnih nastopov napo-
vedal 35-letni kapetan Iztok
Miklavčič. Iztok pa še vedno
ostaja kapetan ekipe Inspor-
ta, ki v letošnjem državnem
prvenstvu brani naslov dr-
žavnih prvakov. Trenutno
jim kaže dobro, saj vodijo
na prvenstveni lestvici.

Kapetan se je poslovil

Večino slovenske floorball reprezentance sestavljajo igralci
iz škofjeloškega konca.

Škofja Loka

Športna priznanja za uspehe in minulo delo
Tudi letos bosta Zavod za šport in Športna zveza Škofja
Loka podelila priznanja najzaslužnejšim škofjeloškim šport-
nicam in športnikom, ki so nas razveseljevali v minulem
letu. Priznanja bodo dobili tako mladi perspektivni škof-
jeloški športniki kot tisti, ki so se izkazali v članskih
reprezentancah. Hkrati bodo za svoje dolgoletno delo na-
grajeni športni delavci. Podelitev bo potekala v torek, 27.
marca, v hramu škofjeloškega športa v Sokolskem domu  in
se bo začela ob 19. uri. V. S.

Tek štirih mostov
Športna zveza Škofja Loka in Občina Škofja Loka bosta 16.
junija organizatorja Teka štirih mostov. Ob teku se obeta
tudi zanimiv spremljevalni program, več pa že lahko izveste
na spletni strani http://tekstirihmostov.si. V. S.

Rože, bonboni in zvezdnato nebo nad nami 
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Javorje - V sporočilu Govoril
bom, kot me je mati učila je
skrita zavest, da v krajih pod
Blegošem spoštujejo slo-
vensko besedo. Javorci, ki so
pripravili osrednjo občinsko
slovesnost, pa so pokazali,
da lahko prav vsak prispeva
k ohranjanju in razvoju na-
rodove kulture. 
"Slovenci se moramo še po-
sebej zavedati, da se od dru-
gih narodov razlikujemo
prav zaradi slovenskega je-
zika," je nagovor začela dr.
Milena Alič in nadaljevala:
"Ponosni moramo biti na
naš knjižni jezik in še pose-
bej na živo domačo besedo.
Naj nas ne bo sram govoriti
tako, kot so nas doma starši
učili. Kmečki človek je ved-
no ljubil materni jezik. Tudi
če je šel v svet, ga ni zatajil.
Zato se je slovenski jezik
ohranil in je danes enako-
vreden v Evropi." Izpostavi-
la je tudi tri rojake, ki so si
prizadevali za ohranitev slo-
venskega jezika: duhovnika
Luka Jerana, slavista dr.
Gregorja Kreka in prof. Ja-
neza Dolenca. V programu
je nastopilo več domačih iz-
vajalcev, več jih je izvajalo
tudi domače avtorje. 
Pomembno pridobitev pa so
na slovenski kulturni praz-

nik pridobili tudi najmlajši
v krajih pod Starim vrhom.
V podružnični šoli Javorje, v
nekdanjem učiteljskem sta-
novanju, je občina v dveh
mesecih preuredila in opre-
mila dva nova oddelka vrtca,
za prvo in drugo starostno
stopnjo. "Na ta način sledi-
mo cilju, da podružnične
šole živijo, so zasedene in
polne življenja," je povedal
župan Milan Čadež. Zado-
voljni so tudi domačini, saj
imajo starši za svoje malčke
varstvo povsem blizu doma,
kar je bilo še pred približno
štirimi leti nepredstavljivo. 
Pred prenovo stanovanja je
bil v Javorjah en kombini-
ran oddelek vrtca. "Prej so
bili otroci v šolski učilnici,
sedaj so prostori ločeni,
hkrati pa smo pridobili tudi

nove sanitarije, dodatno
smo opremili garderobe,
imamo tudi nov prostor za
vzgojiteljice," je povedala
Metka Debeljak, ravnatelji-
ca Osnovne šole Poljane, h
kateri spada tudi vrtec Aga-
ta. Igralnica za prvo starost-
no obdobje je nekoliko
manjša, zato je vanj vpisa-

nih šest otrok, za drugo sta-
rostno skupino pa običajna
z 21 otroki. Občina Gorenja
vas - Poljane je za dela od-
štela dobrih 20 tisoč evrov,
kar pa pomeni da danes v
občini, ki se ponaša kot naj-
mlajša (po starosti občanov)
občina v državi, ni otrok
brez možnosti varstva. 

Ob prazniku nov vrtec 
Sporočilo letošnjega praznovanja slovenskega kulturnega praznika, ki je bilo tokrat v javorski šoli, je
bilo: Govoril bom, kot me je mati učila. Na praznik so odprli tudi dva nova oddelka vrtca.Pa bo za nami tudi letošnji

mesec kulture, ki je bil res v
znamenju kulture, pa ne toli-
ko zaradi našega rojaka Pre-
šerna in državnega praznika,
kot bi moral biti, ampak zara-
di nekulturnih izpadov neka-
terih kulturnikov. Nova vlada
se je odločila, da ne bo več sa-
mostojnega kulturnega mi-
nistrstva. Nihče od odgovor-
nih pa ni ne omenil in ne go-
voril, da ne bo za kulturo na-
menskih sredstev. Smo pa z
več strani slišali, da bo nad
razpisi in porabljenimi sred-
stvi tudi za namen kulture
vzpostavljen natančnejši nad-
zor. Pa se vprašajmo, kateri
so pa bili tisti "nekulturni
kulturniki", ki so pospremili
novega, tudi kulturnega mi-
nistra na kulturno proslavo
na državni praznik z zelo ne-
kulturnimi besedami ... Po
mojem mnenju, daleč pod
nivojem kulture. 
Na predvečer Kulturnega
praznika ima Kulturno druš-
tvo Ivan Tavčar iz Poljan usta-
ljeno občni zbor in se ga tudi
redno udeležim. Zbere se ve-
liko članov in simpatizerjev
domače poljanske kulture,
kjer se pregleda delo pretekle-
ga leta in predstavi plane za
prihodnje. Ti marljivi člani
imajo kaj za pokazati, za seboj
ogromno odlično obiskanih
prireditev, od glasbenih, pev-
skih, igralskih, slikarskih, fo-
tografskih in še bi lahko na-
števal. Po končanem urad-
nem delu sem se tudi sam

dolgo zadržal med poljanski-
mi kulturniki, med njimi pa
ni bilo besede, da ne bo in za-
kaj ne bo samostojnega kul-
turnega ministrstva. 
Prava kultura, ki ima dušo in
srce, se dela na lokalnih nivo-
jih s spoštovanimi, požrtvo-
valnimi in predvsem kulturni-
mi ljudmi, ki ogromno svoje-
ga časa namenijo vsem nam,
ko občudujemo in ploskamo
predstavam. Na občini ceni-
mo delo kulturnih društev, v
ta namen smo v letošnjem
proračunu namenili več sred-
stev, kot jih je bilo leto prej.
Vendar moram poudariti, da
od njih dobimo veliko, veliko
več, kot jim damo, in tega se
moramo zavedati. Sedaj pa ra-
zumem tudi "nekulturne kul-
turnike", ki so spregovorili ob
zaznavanju, da ne bo več tako,
kot so do sedaj dirigirali.

Županov kotiček

Kulturni praznik 
po slovensko

Milan Čadež
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"Vrtec je danes poln,
vendar je interes za
vpis v prvo starostno
skupino velik. 
V Javorjah je veliko
otrok, kar deseterica
gre z novim šolskim
letom v šolo, zato bo
prostora v vrtcu dovolj,"
pravi ravnateljica 
Metka Debeljak. 
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Boštjan Bogataj

Javorje - Sredi zimske sezo-
ne, ko je na Starem vrhu bolj
običajno smučanje, dela na
gradbiščih stojijo, a naj bi se
že čez dober mesec nadalje-
vala. "Približno polovica vo-
dovodnega omrežja Podvrh-
Zapreval je zgrajenega, do-
končana je tudi gradnja vo-
dohrana v Starem vrhu, ure-
jeno je zajetje in črpališče," o
gradnji vodovoda pravi žu-
pan Milan Čadež.
Pri gradnji kanalizacije je
zgrajena kanalizacija Četena
Ravan, kjer je zgrajena tudi
čistilna naprava, spomladi se
bo gradnja nadaljevala v Do-
lenčicah, Muravah in Javor-
jah. V Dolenčicah je gradnja
čistilne naprave na sredi. Žu-
pan napoveduje, da bosta 
do konca junija zaključeni
obe investiciji, medtem ko se
bodo hišni priključki gradili
do konca leta 2012. "Paralel-
no, kjer kanalizacija teče pod
cesto (odsek Murave-Javorje),
izvajamo tudi rekonstrukcijo
lokalne ceste. Kjer je le mo-
goče, kjer uspemo pridobiti
soglasje lastnikov, urejamo

tudi pločnike," pojasni župan
Čadež, na vprašanje, ali bo
cesta tudi zaprta, pa odgovori
nikalno: "Možne so kratko-
trajne zapore, dlje časa pa ce-
sta ne sme biti zaprta."
Občinska uprava je za zadnjo
sejo občinskega sveta pripra-
vila spremembe odloka o
podlagah za odmero komu-
nalnega prispevka, ki pa so ga
svetniki zavrnili. S spremem-
bo odloka se vključuje nova
komunalna oprema naselij
Dolenčice, Javorje, Murave in
Četena Ravan z javno kanali-
zacijo in Podvrh, Četena Ra-
van in Zapreval z javnim vo-
dovodom. "Pripravljamo nov
krog posvetovanja med stro-

ko in politiko, kjer bomo pre-
verili predlagane spremem-
be. Pričakujem potrditev od-
loka, saj spremembe priprav-
ljamo zato, da bo enak kriterij
za odmero komunalnega pri-
spevka veljal za vse v občini,"
pojasnjuje župan. Spremem-
be, ki so jih zajeli v zavrnje-
nem odloku, se nanašajo
predvsem na gospodinjstva v
krajevni skupnosti Javorje, ki
se bodo imela možnost pri-
ključiti na javno kanalizacijo
in javni vodovod. 
Koliko bodo morali plačati
krajani, je zaenkrat preura-
njeno računati, a bo za vse, ki
imajo urejeno kanalizacijo in
vodovod, v občini veljal enak

znesek na kvadratni meter
zemljišča. Na vprašanje, za-
kaj morajo krajani plačevati
priključek, če pa gre za evrop-
sko pomoč, župan odgovarja,
da zaračunavajo zgolj strošek
občine: "Velja pa ugotovitev,
da brez denarja iz EU obeh
investicij v tem času ne bi
uspeli izvesti, če sploh kdaj."
Investicije se bodo kmalu za-
čele izvajati tudi v dolini. Za
gradnjo čistilne naprave v
Gorenji vasi je predviden
podpis pogodbe z izbranim
izvajalcem v aprilu 2012, za
gradnjo kanalizacije (poleg
bodo gradili tudi vodovod) pa
pripravljajo razpis za izbiro
izvajalca. 

Gradnja se bo kmalu nadaljevala
V vaseh pod Starim vrhom že več mesecev rastejo nov vodovod z vodohrani in kanalizacijski vodi 
s čistilnimi napravami.

Primer izračuna prispevka po obstoječem in osnutku odloka 
za stanovanjsko stavbo z 200 kvadratnimi metri neto tlorisne površine, 
ki stoji na parceli s 500 kvadratnimi metri stavbnega zemljišča.

Komunalna oprema Obstoječi odlok Osnutek odloka Razlika 
Kanalizacijsko omrežje 1.883,5 EUR 1.867,6 EUR - 0,85 % 
Vodovodno omrežje 2.263,8 EUR 2.311,5 EUR + 2,06 % 
SKUPAJ 4.147,3 EUR 4.179,1 EUR + 0,77 % 
Vir: Občina Gorenja vas - Poljane

Predaja poslov je potekala v sproščenem vzdušju.

Nova županja: preveč papirja
Pred natanko tednom dni je na Občini Gorenja vas - Poljane za-
vel nov veter, od župana Milana Čadeža je posle prevzela nova
županja Coprnica Brunhilda, ki je s svojo ekipo prevzela tudi
občinski ključ. "Ključ odpira vsa vrata, tako na občini kot srca
občanov," je povedal Čadež. Nova županja si je s sodelavci, na-
gajivo Piko in šejkom z ženo, ogledala delo občinske uprave:
"Občina danes dobro deluje, vem pa, da bo po izteku mojega
mandata še boljše, predvsem bolj noro." Po ogledu je županja
ugotovila, da so se zaposleni pridno delali, da delajo, da je med
zaposlenimi preveč papirja in da bo treba podreti steno v župa-
njini pisarni in zgraditi balkon: "Narod je treba nagovoriti, vča-
sih pa tudi kaj pokaditi." Arabski šejk je dodal, da bo v občino
pripeljal denar in nafto, kar pomeni, da ne bodo v občini najce-
nejši le odpadki, ampak tudi bencin, zgradil bo nov hotel in vse
do občinskega doma pripeljal morje: "Pod občinskim domom
bo plaža." Pika je temu sicer nasprotovala, a njenega mnenja
županja, ki išče moža, ni upoštevala. Coprnica Brunhilda je po
delu na občini obiskala še najmlajše, ki so se zbrali v velikem
številu, proti večeru pa v občinskem domu gostila še pustno ra-
janje. Klub študentov Poljanske doline in njena županja so ključ
občine s torka na sredo že predali nekdanjemu in novemu žu-
panu Milanu Čadežu. Pust pa je po dveh desetletjih spet oble-
žal v gostilni Pr' Sedmic, kjer je bil tudi zažgan ...
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Podgora, Poljane - Ta mesec
je bila v avstrijskem Gross-
wilfersdorfu že dvanajsta li-
citacija visoko vrednega lesa,
kjer je s 101 hlodom sodelo-
valo tudi 41 gorenjskih last-
nikov gozdov. Največ jih je
ponujalo hlode gorskega ja-
vorja, pa tudi nekaj orehov,
brestov in češenj je bilo. Pov-
prečno so lastniki za kubični
meter hlodovine iztržili 530
evrov, deset hlodov je bilo
prodanih po ceni, ki je bila
višja od tisoč evrov. 
Zelo zadovoljen je bil (tako je
poročal kolega Cveto Zaplot-
nik) Janez Dolinar, Tratarjev
iz Podgore, ki je za pet me-
trov dolg hlod gorskega ja-
vorja s premerom 54 centi-
metrov in volumna 1,15 ku-
bičnega metra iztržil 5.143
evrov oziroma tretjo najvišjo
ceno med vsemi hlodi na
dražbi. "Javor je bil lep, de-
bel, a nisem mislil, da je toli-
ko vreden," je dejal Tratar, ki
se je za dražbo odločil na po-
budo revirnega gozdarja
Franca Miklavčiča. Redna ali
običajna cena za gorski javor
se giblje med sto in 150 evri
za kubični meter!
Novica o dobro prodani hlo-
dovini se je kaj hitro razširila
po Poljanski dolini, a lastniki

še vedno premalo poznajo
svoj gozd in možnosti draž-
be: "Veliko javorja in tudi
drugih vrst žal konča v peči,"
razlaga Bogo Žun, vodja kra-
jevne enote Poljane Zavoda
za gozdove RS. Gorski javor,
podoben Tratarjevemu, je
dokaj pogost v gozdovih na
Poljanskem, le opaziti ga je
treba, pravi Žun, a ga lastni-
ki ne: "Običajno raste na ro-
dovitnih tleh v vlažnih gra-
pah. Pomembno je, da je ra-
ven in dolg pet, šest metrov.
Nekateri rastejo tudi drugod,
tako Tratarjev ob robu goz-
da, zato smo bili tudi prese-
nečeni nad ceno, ki jo je do-
segel."
Skoraj vsak lastnik torej ima
kako drevo gorskega javorja,
če ga ne najde, naj povpraša
gozdarja. Vsi še niso primer-
ni za sečnjo, zato pa je prav,
da imajo prostor za hitro in
kvalitetno rast. Gozdarji v
Poljanski dolini vedo, da jih
je veliko, vendar šele okoli 30
do 40 centimetrov premera,
kar pomeni, da bo treba po-
čakati (ob prej omenjenih
boljših pogojih) še kakih 20
let. Zakaj lep javor, premera
čez petdeset centimetrov, do-
seže tako visoko ceno (lahko
tudi 15 tisoč evrov in več),
Žun ne ve. Kdo je končni 
kupec hloda, ni znano, ra-

zen, da gredo običajno v
Nemčijo, Skandinavijo in Ja-
ponsko, znano pa je, da iz
kvalitetnega hloda naredijo
veliko metrov furnirja, upo-
rablja se za inštrumente, v
avtomobilski industriji, ...
Je povpraševanja danes, po
novici o dobri prodaji, več?
"Seveda je, pa vendar nihče
ne ve, zakaj kupci odštejejo
več deset tisoč evrov za hlod.
Veliko nas je bilo na dražbi,
pa nam ni jasno, zakaj je bil
en vreden 800, drugi pa
osem tisoč evrov," pojasnjuje
Bogo Žun. Vse skupaj ozna-
čuje tudi loterijo, vendar sko-

raj zanesljivo lastnik proda
hlod dražje, kot bi običajno.
Od izkupička morajo odšteti
stroške prevoza in udeležbo
na dražbi. Danes tako visoke
cene, kot jo ima javor, druga
hlodovina nima, pred leti pa
je bila zelo zanimiva divja
češnja. Veliko povpraševa-
nja, s tem pa tudi višje cene,
so po orehu, hruški oziroma
vseh sadnih vrstah, saj jih je
enostavno malo, pri gozdnih
vrstah pa še po brestu in je-
snu. In še to: na dražbi v av-
strijskem Gradcu je lastnik
za kubični meter češpljevih
drv iztržil petsto evrov. 

Bogastvo v poljanskih gozdovih
"Večinoma lastniki ne vedo za bogastvo, ki ga imajo v gozdu, saj so vse javorje, ki so končali na
dražbi, lastniki poslali na pobudo gozdarja," pravi Bogo Žun.

Boštjan Bogataj

Poljane, Sovodenj - "Med
krajani Poljan in Sovodnja
se širi nezadovoljstvo zaradi
napovedi Pošte po krčenju
delovnega časa in storitev.
Poštarji se bodo selili v so-
sednje kraje in občine, zakaj
gremo razvojno nazaj, pa
krajanom ni jasno," je na
zadnji seji občinskega sveta
opozoril svetnik Janez Hro-
vat. Marko Kržišnik, svetnik
s Sovodnja, je bil bolj oster:
"Smo drugorazredni držav-
ljani. Petdeset let je poštna
izpostava lahko delovala, se-
daj pa je naenkrat nerenta-
bilna. Zakaj?"
Izvedeli smo, da ukrep ni
dokončen niti ne takojšen.
V Poljanah naj bi deljen de-
lovni čas (od 8 do 10.30 in
od 14.30 do 17. ure) uvedli 1.
maja ali 1. julija, ko se bo
upokojila tudi sedanja upra-
vnica poljanske izpostave.
Pismonoš zaradi tega ukre-
pa tu ne bo nič več, nekateri
krajani vedo povedati, da
jim napovedana novost ni
preveč všeč (a o njej bolj
malo vedo), drugim je vse-
eno. V Poljanah je pošta do-

bro obiskana, primerna je
tudi za starejše, saj je parki-
rišče tik pred vhodom, brez
stopnic (kot v Gorenji vasi),
zelo obiskan je bankomat. 
Na Sovodnju naj bi bila re-
organizacija hujša, saj naj bi
po novem delovala zgolj dve
uri na dan. Kako si takšno
skrajšanje delovnega časa
predstavljajo na Pošti Slove-
nije, ni jasno, zato pa toliko
bolje to vedo krajani (želeli

so ostati anonimni): "Ob
prihodu poštarja, ki bo imel
priporočeno pošiljko, me ne
bo doma. Zato bom moral
po delu še enkrat v dolino, a
ne na Sovodenj, ampak v
Gorenjo vas. To je, milo re-
čeno, čudno." Poštarji bodo
po novem pošiljke spreje-
mali zgolj v Gorenji vasi. "Iz
službe ponavadi pridem ob
16. uri, če bom lahko po pri-
poročeno pošiljko prišla do

17. ure, je v redu. Ja, res pa
bo to težje za občane iz hri-
bov, ki se v snegu tako ali
tako težjo prebijejo do
doma," nam je povedala še
ena od krajank.
Megi Jarc iz Pošte Slovenije
nam je povedala, da že dlje
časa pripravljajo projekt
optimizacije delovnih časov
pošt: "To bomo izvedli po-
stopno, predvidoma do sre-
dine tega leta. Posamezne
javnosti, tudi medije, bomo
pred izvedbo sprememb de-
lovnih časov pošt pravočas-
no obvestili. Sedaj so na-
mreč v pripravi še končni
predlogi sprememb delo-
vnih časov pošt in vam po-
drobnejših informacij, žal,
ne moremo posredovati."
Le z neuradnimi informaci-
jami razpolaga tudi župan
Milan Čadež: "Ta teden se
sestajam z direktorjem go-
renjskega dela Pošte, zato
bom lahko kaj več povedal
prihodnji mesec. Lahko pa
povem, da razumem podjet-
je, ki želi optimizirati poslo-
vanje glede na obseg poslo-
vanja, po drugi strani pa
mora iti nasproti prebival-
cem."

Krajani proti, na pošti še neodločeni

Pošta Slovenija bo delovni čas v svojih izpostavah v Poljanah in na Sovodnju močno skrajšala. 
Nekateri to odločitev razumejo, drugi zavračajo.

Občinski svet je v prvi fazi
potrdil osnutek občinskega
podrobnega prostorskega
načrta ureditve območja
med potokom Ločivnica v
Poljanah in Osnovno šolo
Poljane, ki vključuje pred-
vsem prometno ureditev
območja z zadostnim števi-
lom parkirnih mest ter ure-
ditev prostora pred Štefa-
novo hišo. "V hiši je pre-
malo prostora za razvijanje
umetniške dejavnosti, zato
bomo izkoristili s soncem
obsijano dvorišče," pravi
župan Milan Čadež. Zaen-
krat dvorišče Štefanove
hiše predstavlja zgolj cesta,
zato nov načrt predvideva
ureditev pločnika tik ob hi-

šah, razširjeno enosmerno
cesto in vzdolž te ceste par-
kirišča. 
"Pred Štefanovo hišo bo pri-
reditvena ploščad s spome-
nikom in klopjo, razen teh
posegov pa na obravnava-
nem območju zaradi varova-
nja kulturne dediščine med
obema cestama ne bo mož-
na gradnja," je občinskim
svetnikom povedal Robert
Potokar iz Arhitekturnega
biroja Ravnikar Potokar.
Ploščad bo urejena za slikar-
ske kolonije pa tudi druge
prireditve, župan Čadež pa
izpostavlja predvsem varno
pešpot za šolarje - vse od av-
tobusnega postajališča do
osnovne šole. 

Ploščad bo odsevala
fasado hiše

Nova turistična karta občine
Občina je ta mesec izdala posodobljeno karto občine z vse-
mi novostmi (občinski kolesarski krog) in novo, dopolnjeno
turistično ponudbo krajev pod Blegošem. Namenjena je
vsem obiskovalcem kot tudi domačinom, saj marsičesa v
občini niti občani sami ne poznajo. 

Koncerti, predstave, razstave, delavnice
Lutkovna predstava Pravljica o brezi - V Vilinski deželi je ne-
koč živelo drevesno ljudstvo. Moška in ženska drevesa so
hodila vsak svoja pota. Ko je v deželi zavladala vojna vihra
in jih je zagrnila velika tema, so se drevesa razbežala. 
Moška drevesa ženskih dreves niso več našla. Breza Nana-
Jasna, o kateri pripoveduje pravljica, se je utrujena zatekla v
samotno dolino ... Avtorica pravljice in lutk ter izvajalka
predstave Jana Stržinar je domačinka, doma s Hotavelj. 
Lutkovna pravljica bo brezplačno na ogled v dvorani Doma
občine v Gorenji vasi 4. marca ob 17. uri. 
Hotaveljska grča - Športno društvo Marmor Hotavlje 
10. marca organizira že 18. tradicionalno rekreativno akcijo
Hotaveljska grča. Prva aktivnost za vse ljubitelje gibanja v
naravi bo večerni pohod na Gabrško goro. Zbor ob 17. uri
pred pokopališčem v Poljanah. 
Koncert tria Šubic - Ob izidu nove zgoščenke se bo 11. mar-
ca ob 16. uri v poljanski osnovni šoli predstavil trio Šubic. 
Pohod na Ermanovec - Planinsko društvo Sovodenj 24. mar-
ca ob 9. uri vabi na pohod spomina na Tarzana in Hribarja
na Ermanovec. Zbirno mesto je na Sovodnju. 
Krajevna knjižnica Sovodenj - 2. marca ob 18. uri vabijo na
uro pravljic: Zlata skrinja pravljic, 16. marca ob istem času
pa še na delavnico za spretne prste: Prvi pomladni cvet (za
otroke stare od štiri do deset let).
Krajevna knjižnica Gorenja vas - 5. marca ob 17. uri vabijo 
na uro pravljic v avlo OŠ Gorenja vas: Žogica Nogica, 19.
marca ob isti uri pa še na delavnico za spretne prste: Prvi
pomladni dan (za otroke stare od štiri do deset let).
Krajevna knjižnica Poljane - vabi 20. marca ob 17. uri na 
delavnico za spretne prste: Prvi pomladni dan (za otroke
stare od štiri do deset let).

Kot je razvidno z risbe, bo prireditvena ploščad odsevala
fasado hiše.

Bogo Žun: "Veliko kvalitetnega lesa danes žal konča v peči."

Zakaj naj bi Pošta Slovenije (če sploh) skrajšala delovni čas
izpostav v Poljanah in na Sovodnju, ni jasno.
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Občina Železniki

Danica Zavrl Žlebir

Kakšne so posebnosti nado-
mestnih županskih volitev v
Železnikih?
"Nadomestne lokalne volitve
se od običajnih razlikujejo
po tem, da se voli samo žu-
pana, ne pa tudi občinskih
svetnikov in članov svetov
krajevnih skupnosti, kot je to
običajno ob lokalnih volit-
vah. Občinski svetniki in čla-
ni svetov KS na podlagi red-
nih volitev iz leta 2010 osta-
nejo, takrat izvoljenemu žu-
panu pa je prenehal mandat,
ker je bil decembra lani izvo-
ljen za poslanca v državni
zbor. Obe funkciji nista več
združljivi, zato je potrebno
izvesti nove volitve župana."

Kako bodo sicer potekale
nadomestne županske volit-
ve v Železnikih?
"Postopek bo potekal enako
kot na rednih lokalnih volit-
vah. Če obnovim najpo-
membnejše datume do nede-
lje, 11. marca, ko bo splošno
glasovanje, naj povem, da
smo prejšnji teden izžrebali
vrstni red kandidatov, kot
bodo zapisani na volilnih li-
stičih. Danes, 28. februarja,
je zadnji dan, ko člani volil-
nih odborov lahko obvestijo
občinsko volilno komisijo o
sorodstvenem ali kakem dru-
gem razmerju s kandidati,
kajti sorodniki ne morejo biti
člani volilnih odborov. Do 1.
marca lahko volivci, ki so v
domovih za starejše občane
in nimajo stalnega prebivališ-
ča v domu, volivci, ki so na

zdravljenju v bolnišnicah, ter
volivci, ki so na prestajanju
kazni zapora oziroma v pri-
poru, pri občinski volilni ko-
misiji vložijo zahtevek za gla-
sovanje po pošti. 2. marca
pristojni organ potrdi volilne
imenike in jih preda občinski
volilni komisiji. Do 6. marca
lahko predstavniki kandida-
tov občinski volilni komisiji
predložijo seznam zaupni-
kov; zaupniki so lahko na dan
glasovanja prisotni na voliš-
čih in preverjajo delo volilnih
odborov. V sredo, 7. marca,
bo predčasno glasovanje."

Je temu namenjen en sam
dan?
"Običajno sta predčasnemu
glasovanju namenjena dva
ali trije dnevi, tokrat pa je
tudi po mnenju državne vo-
lilne komisije dovolj en sam,
ker gre samo za volitve župa-
na, ki niso tako obsežne, kot
je v primeru, ko se volijo tudi
svetniki in člani svetov KS.
Mesto predčasnega glasova-
nja pa je na občini." 

Kaj sledi v prihodnjih dneh?
"Tri dni pred splošnim glaso-
vanjem lahko volivci, ki se ne
bodo mogli udeležiti glasova-
nja na volišču, kjer običajno
volijo, vložijo zahtevo za gla-
sovanje na svojem domu. V
enakem roku morajo to stori-
ti tisti, ki bi želeli glasovati na
volišču, dostopnem za invali-
de. V Železnikih bo takšno
volišče v Osnovni šoli Želez-
niki in bo odprto le v prime-
ru, če se bo kdo prijavil. 24 ur
pred splošnim glasovanjem

se zaključi volilna propagan-
da. 11. marca od 7. do 19. ure
bo splošno glasovanje. Ko bo
to končano, bodo volilni od-
bori glasovnice in zapisnike
izročili občinski volilni komi-
siji, le-ta jih bo pregledala in
razglasila izid glasovanja. Ne-
uradni izidi bodo znani še
isti dan, uradni pa potem, ko
bo občinska volilna komisija
ugotovila še izid glasovanja
po pošti in sestavila poročilo
o izidu glasovanja. Rezultati
glasovanja se izobesijo tudi
na vsakem volišču. Če bo žu-
pan izvoljen v prvem krogu,
je postopek s tem končan, če
pa noben od kandidatov ne
bo dobil nad 50 odstotkov
glasov, gresta kandidata z
največ glasovi v drugi krog.
Drugi krog glasovanja naj bi
bil 25. marca."

Koliko je v Železnikih volišč
in koliko ljudi bo delalo v
volilnih odborih?

"Če izvzamemo volišče za
predčasno glasovanje in vo-
lišče, dostopno invalidom,
je v občini Železniki tri-
najst volišč. Volilni odbori
štejejo po šest članov: pred-
sednik, njegov namestnik,
dva člana in njuna namest-
nika. Imenovani so na pod-
lagi predlogov strank in ob-
čanov."

Vse povedano kaže, da ima
občinska volilna komisija
delo z volitvami že veliko
pred dnem glasovanja.
Kdaj se je začelo za vas?
"Osebno sem začel delati
že malo pred novim letom,
saj sem bil nedavno imeno-
van za predsednika občin-
ske volilne komisije in sem
se moral v to delo še uvesti.
Sicer pa se je delo začelo 7.
januarja, na dan razpisa
nadomestnih volitev, ko so
začeli teči tudi roki za volil-
na opravila."

Na novo bodo volili župana
Železniki so ena od enajstih slovenskih občin, kjer bodo nadomestne volitve za župana. Kaj je dobro
vedeti o volitvah, ki bodo v nedeljo, 11. marca, smo se pogovarjali s predsednikom občinske volilne
komisije Anžetom Kavčičem. 

O
B

Č
IN

A 
ŽE

LE
ZN

IK
I, 

Č
E

Š
N

JI
C

A 
4

8
, 

ŽE
LE

ZN
IK

I

Anže Kavčič

Danica Zavrl Žlebir

Železniki - "Prva resna po-
buda z izdelanim projek-
tom za mladinski center je
nastala že leta 2002, ko
sem bil predsednik kluba
selških študentov," nam je
povedal Peter Mesec, pred-
sednik gradbenega odbora
za vzpostavitev Mladinske-
ga centra Železniki. Spom-
nil se je zbiranja denarja in
različnih prostorskih mož-
nosti, ki so se pokazale v
teh letih, a jim več let ni
uspelo, tudi zaradi pomanj-
kanja politične volje, nazad-
nje so ta prizadevanja upo-
časnile tudi poplave leta
2007. Novi generaciji štu-
dentov, ki jih sedaj vodi
Matej Markelj, je po več le-
tih uspelo, med drugim
tudi ob razumevanju nove-
ga direktorja Javnega zavo-

da Ratitovec Gregorja Hab-
jana. Zavod upravlja tudi
železnikarski bazen, v nje-

govih kletnih prostorih pa
so sedaj uredili mladinski
center, ki ga nameravajo v

prihodnje napolniti z vsebi-
no. Blizu 50 tisočakov vred-
no naložbo so izpeljali ob
pomoči občine, ki je pri-
spevala polovico tega zne-
ska iz proračuna, del pa
bodo "poravnali" tako, da
se za nekaj časa odpovedo
sodelovanju na razpisih za
programe mladih. Za del
naložbe so se zadolžili, ka-
kih deset tisočakov pa je
študentski klub sam privar-
čeval za ta namen. Peter
Mesec omenja tudi pomoč
kluba škofjeloških študen-
tov in številne prostovoljce,
ki so pomagali mladim pri-
ti do klubskih prostorov. 
Kaj bo v 90 kvadratnih me-
trov velikih prostorih na
novo odprtega mladinske-
ga centra? Prostori so pri-
merni za organizacijo de-
lavnic, tečajev, seminarjev,
okroglih miz, sestankov,
omogočajo druženje, pri-
pravo filmskih večerov,
družabnih dogodkov, raču-
nalniškega izobraževanja,
uporabo računalniške opre-
me z brezplačnim dosto-
pom do interneta. Mladi
obetajo, da bodo dobro iz-
koriščeni.

Mladi dočakali svoj center

V kletnih prostorih plavalnega bazena v Železnikih so pred kratkim odprli
mladinski center, na katerega je mladina Selške doline čakala domala desetletje.

Nov mladinski center so z rezanjem traku odprli (od leve):
Gregor Habjan, direktor Javnega zavoda Ratitovec, predsednik
gradbenega odbora Peter Mesec in predsednik Kluba 
študentov Selške doline Matej Markelj. / Foto: Uroš Rosič

Danica Zavrl Žlebir

Železniki - Poleg njih je pri-
šla tudi peticija krajanov Za-
lega Loga, ki nasprotujejo
gradnji zadrževalnika pod
Sušo, ker jih skrbi, kaj bo s
tamkajšnjimi zemljišči. Pre-
pričani so, da se da poplav-
no varnost Železnikov zago-
toviti s protipoplavnimi
ukrepi od Alplesa do Der-
motovega jezu. Toda stro-
kovnjaki, ki so prišli državni
prostorski načrt kar dvakrat
razlagat (v Železnike in še v
Zali Log na posebno željo
vaščanov), menijo drugače.
Za poplave, kakršne so Že-
lezniki doživeli leta 2007,
ne bi zadoščali, zato tudi za-
drževalnik.
"Dlje ko je v Zalem Logu
trajala razprava, ki je bila
najprej zelo razgreta, bolj so
bili ljudje pripravljeni po-
slušati in postavljati prava
vprašanja," je dejal podžu-
pan Janez Ferlan, ki meni,
da je razburjenju krajanov
botrovalo tudi več napačnih
informacij, ki so krožile gle-
de zadrževalnika, so pa po-
kazali jasne signale, da so se
pripravljeni pogovarjati.
"Zadrževalnik je zadnja faza
poplavnih ukrepov, tako da
bomo imeli še čas, da se z
vaščani pogovarjamo. Jasno
pa je treba lastnikom zem-
ljišč za zadrževalnikom
predstaviti pogoje, kaj bo z
zemljišču v primeru, da jih
bo zalilo, kako bo s sanacijo
in kako z odškodninami, ki
jim bo pripadala zaradi po-
škodovane zemlje."

Med drugimi pripombami,
ki so jih v zvezi z državnim
prostorskim načrtom posre-
dovali občani (občini ali pa
neposredno ministrstvoma
za okolje in prometnemu
ministrstvu), pa Ferlan
omenja tiste, ki so jih dala
podjetja v industrijski coni.
Ker so ta v poplavnem ob-
močju in so možnosti za se-
litev kam drugam v Železni-
kih omejene, so zaskrbljeni
zaradi nadaljnjega razvoja
industrije. Zato zahtevajo,
da se v postopku izdelave
državnega prostorskega na-
črta za vsako etapo izvedbe
protipoplavnih ukrepov iz-
dela karte poplavnih linij, iz
katerih bodo vidni učinki iz-
vedbe posameznih rešitev,
opredeli vire financiranja in
roke izvedbe posameznih
faz. Tako bo občina skupaj s
podjetji lahko načrtovala
razvoj. KS Železniki je med
pripombami predlagala
ohranitev rak ob Dermoto-
vem jezu, ki so del krajevne
dediščine iz obdobja fuži-
narstva. Kot pomembno pa
sogovornik omenja tudi pri-
pombo krajanov Smoleve in
Ojstrega vrha v zvezi z na-
domestnim mostom čez
Soro. Namesto na istem
mestu bi bilo bolje križišče
in most prestaviti višje ob
reki navzgor (pod vznožje
Gorenjskega Kovaškega
vrha), oziroma najti ustrez-
nejši potek lokalne ceste, ki
sedaj teče skozi strnjeno na-
selje. O tem se bo treba še
pogovarjati z lastniki, meni
Janez Ferlan.

Treba se bo še
pogovarjati

Na državni prostorski načrt za poplavno varnost
Železnikov in obvozno cesto skozi mesto, ki je bil
v javni razpravi do 9. februarja, je prišlo kakih
ducat pripomb.

Železniki

Začeli bodo graditi cesto v Davčo
Marca naj bi začeli urejati 6,5 kilometra ceste v Davčo, ki so
jo močno razdejale poplave leta 2007, za rekonstrukcijo pa
je bila predvidena (in tudi že začeta) že več let prej. Za 23
milijonov evrov vredno investicijo, ki predvideva ureditev 
ceste, vodotoka Davščica in oporne zidove ob cesti, bodo 
85 odstotkov denarja dobili iz evropskih virov. Evropsko
podprto naložbo so v Železnikih nedavno predstavili Gregor
Ficko, direktor Direkcije RS za ceste, Irena Zore Wilenpart,
ki na direkciji skrbi za evropske zadeve, poslanec državnega
zbora Mihael Prevc, podžupan v začasni vlogi župana Želez-
nikov Janez Ferlan in predsednik krajevne skupnosti Davča
Božo Prezelj (na sliki). D. Ž.



Loški glas, torek, 28. februarja 2012

Občina Železniki

11

Danica Zavrl Žlebir

Čufarjeva je magistrica far-
macije, delala pa je v Go-
renjskih lekarnah, kjer je
bila od 1998 do 2002 direk-
torica. V njenem mandatu
so prenovili več lekarniških
enot, tudi tisto v Železnikih.
Od leta 2002 do 2009 je
bila predsednica Lekarniške
zbornice Slovenije, od leta
2010 dalje pa vodi lekarno v
Univerzitetnem kliničnem
centru v Ljubljani. Je mati
treh otrok in svoj prosti čas
najraje preživlja z družino:
kolesarijo, smučajo, hodijo
v hribe, si ogledajo kako
znamenitost, rada tudi bere.
V občinskem svetu je člani-
ca odbora za družbene de-
javnosti.

Zakaj ste se potegovali za
članstvo v občinskem svetu? 
"K temu je največ prispeva-
la odgovornost do domače-
ga kraja, kjer človek ne
more samo jemati, ampak
naj tudi prispeva k temu, da
naša skupnost deluje čim
bolje. Poplave v Železnikih
so nam dale neponovljivo
izkušnjo solidarnosti, požrt-
vovalnosti za dobro drugega

in za skupno dobro. Tega ne
moremo zanikati, pa vendar
je bilo ob vseh teh pozitiv-
nih izkušnjah od nekaterih
posameznikov slišati veliko
kritiziranja in iskanja kriv-
cev za to in ono, kar bi se
lahko naredilo drugače ali
bolje. Osebno menim, da
moramo iskati, kar je bilo
dobro, in tega je veliko. S
pozitivnim pristopom ter s
skupnimi močmi lahko na-
redimo še zelo veliko.”

Katere cilje želite v tem
mandatu uresničiti kot ob-
činska svetnica? 
"Ljudje, ki so nas izvolili kot
svoje predstavnike v občin-
ski svet, pričakujejo, da
bomo na mestu sprejema-
nja odločitev opozarjali na
probleme, ki se pojavljajo v
okoljih, kjer živimo. Tako
sem ob sprejemanju prora-
čuna tudi sama podala nekaj
predlogov, ki se nanašajo na
ureditev pločnikov, javne
razsvetljave, kanalizacije na
Jesenovcu, kjer živim. Seve-
da pa ni mogoče pričakovati,
da bomo v občini uspešno
izpeljali katerikoli večji pro-
jekt, če se ne bomo priprav-
ljeni odreči svojim trenut-

nim ozkim interesom v ko-
rist tistim, širšega pomena.
Nekatere projekte so kot
prednostne prepoznale vse
stranke v občinskem svetu:
dobre in varne ceste, sodo-
bne in vzdrževane športne
in kulturne objekte, prav
take šole in vrtce, zdravo
okolje s čisto, neklorirano
pitno vodo izpod Ratitovca,
spodbudne pogoje za razvoj
gospodarstva in turizma itd.
Zato menim, da je občinski
svet mesto za povezovanje,
iskanje skupnih ciljev in

skupnih poti, ne pa mesto
za delitev na "naše" in
"vaše", kjer bi občinski svet-
niki merili svoje politične
moči s preglasovanjem.
Sama zato skušam v občin-
skem svetu delovati povezo-
valno in iskati rešitve v zado-
voljstvo vseh. In ker rada ko-
lesarim, si tudi sama želim,
da bi v tem mandatu uspeli
urediti kolesarsko stezo."

Kje vidite največji problem v
občini in kako bi ga bilo po
vašem treba rešiti? 
"Prednost dajem projektom
za izboljšanje varnosti, pa
najsi gre za ceste, varstvo
pred poplavami, varno pre-
skrbo z vodo ali varnost v
družbi nasploh, še zlasti so-
cialno varnost. Najprej mo-
ramo biti varni, da lahko
uživamo v športu, kulturi in
drugih dejavnostih. Zato
menim, da je treba čim prej
izpeljati vse začrtane aktiv-
nosti, ki bodo zagotovile po-
plavno varnost Železnikov.
Na tem področju je tveganje
očitno in računati na to, da
so bile poplave leta 2007
stoletne in da se ne bodo po-
novile, bi bilo naivno in ne-
odgovorno."

Prednost projektom za boljšo varnost

Občinska svetnica Andreja Čufar zase pravi, da je Železnikar'ca z napako. Čeprav je v kraju rojena, tu
nikoli ni delala. Občinska svetnica stranke SLS je prvi mandat.

Danica Zavrl Žlebir

Železniki - Rakovec - Primo-
žičeve smo obiskali skupaj s
podžupanom v začasni
funkciji župana Janezom
Ferlanom in Martino Logar,
ki na občini Železniki skrbi
za družbene dejavnosti. Od
občine je namreč na novo
povečana družina dobila da-
rilo, naročilnico za voziček
za trojčke. Do nedavnega še
tričlanska družina (prva
hčerka Taja je stara dve leti)
ima na lepem šest članov, to
pa je ob trojnem veselju
tudi večja skrb. Barbara in
Janez živita z dvema skrom-
nima delavskima plačama:
on dela v enem od železni-
karskih podjetij, ona v trgo-
vini. Družina živi v najem-
niškem stanovanju, ki bo
sčasoma za povečano druži-
no postalo pretesno, stroški
bivanja so visoki, tudi vsak-
danje življenje je drago. Ja-
nez najraje dela ponoči, da
je zaslužek večji. "Med ma-
lico pa skočim domov, da
Barbari pomagam pri hra-
njenju trojčkov," pove sreč-
ni očka, ki je trojčke dobil
na svoj god in le nekaj dni
po tridesetem rojstnem
dnevu. Sicer bi lahko vzel
tudi očetovski dopust, a to

bi zmanjšalo zaslužek. Toda
saj bo še pozneje priložnost,
morda takrat, ko bo regres,
dodaja Janez, ki je svoji dru-
žini tudi brez dopusta v veli-
ko pomoč. Starša pa sta za-
dovoljna tudi, da imata po-
moč staršev in razumevajo-
če sorodnike.

Teden pred porodom 
še na sankanju
Pri Rakovec - Primožičevih
za trojico novih družinskih
članov manjka eno naročje.
Tako lahko naenkrat hrani-
jo dva, tretji pa malo poča-
ka. Ob našem obisku so

dečka Tiana, ki je bil rojen
prvi, in verjetno enojajčni
Tajšo in Tio, še hranili kot
nedonošenčke. Rojeni so
bili namreč v 35. tednu. Vsi
skupaj so tehtali 7200 gra-
mov, Tian je bil z 2600 gra-
mi najtežji. Na ultrazvoč-
nem pregledu pa ravno nje-
ga niso videli, ker je bil
"ovit" okoli deklic. Šele dan
pred porodom so ugotovili,
da gre za trojčke. Očka Ja-
nez se pošali, da je imela
Barbara precejšen obseg
trebuha, tako da se je že
spraševal, koliko jih bo. No-
sečnost pa je kljub vsemu
dobro prenašala, še teden

dni pred porodom so bili na
sankanju na Soriški planini.
Barbaro in Janeza, pa tudi
malo Tajo, so trojčki zelo
osrečili. Prepričani so, da bo
vse lepo potekalo, če bodo le
zdravi. "In če bodo še pridni,
kakor je Taja, sva lahko brez
skrbi," pravita mlada starša.

Več ”kompletov” trojčkov
V Bolnišnici za porodništvo
in ginekologijo v Kranju,
kjer so se rodili trojči iz
Železnikov, so bili trojčki
rojeni še v letih 1980 (kar
dvakrat), 1982, 1987, 1998
in 2012, nam je sporočila di-
rektorica Andreja Cerkve-
nik Škafar. Ko je pred krat-
kim govorila z mamico troj-
čkov iz Železnikov, je bila
vesela dobre novice, da vsi
trije lepo napredujejo. "Ve-
seli nas, da nam število po-
rodov raste, kar je dokaz do-
brega in kvalitetnega dela,
kot tudi osebnega pristopa
do bodočih staršev in novo-
rojenčkov. Zavedamo se, da
je rojstvo otroka/otrok eden
izmed najlepših trenutkov v
življenju nas, staršev, in res-
nični se trudimo, da doda-
mo tudi naš del v ta moza-
ik," dodaja Cerkvenik - Ška-
farjeva.

Pričakovali dva, dobili tri
Pred kratkim smo obiskali Barbaro Rakovec in Janeza Primožiča, ki so se jima zadnjega dne v januarju
rodili trojčki. Trojno rojstvo je bilo presenečenje, saj so jima zdravniki ves čas napovedovali dvojčka.

S trojčki razširjena družina Rakovec - Primožič, pestovati
jim pomagata Janez Ferlan in Martina Logar. 

Mala Taja je z novimi bratcem in sestricama zelo nežna.

Leta 1985 so se v kranjski porodnišnici rodili
četverčki: Nina, Rok, Jan in Tadej Logar iz 
Škofje Loke. Njihova mama Mateja Logar nam
je povedala, da so danes odrasli ljudje. Nina je
tik pred diplomo in ne živi več doma, fantje, 
študentje pa so še vedno doma. V preteklosti so
bili deležni veliko medijske pozornosti, danes si
je več ne želijo. Logarjevi so doslej edini gorenjski
četverčki. Malce za svoje pa si lahko lastimo tudi
konec leta 2010 rojene četverčke, rojene 
zakoncema Prošt iz Podkuma pri Zagorju, saj je
mamica Brigita doma prav iz Selške doline. 

Trojčki iz družine Rakovec - Primožič imajo
predhodnike v domači dolini. Ko smo pred 
dvema desetletjema iskali trojčke po 
Gorenjskem, smo v Selški dolini izsledili dvoje,
eni so doma v Golici, drugi v Selcih, danes pa
štejejo nekaj več kot štiri desetletja.

Andreja Čufar

Fo
to

: U
ro

š 
R

o
si

č
Fo

to
: U

ro
š 

R
o

si
č

Železniki

Občina ni pretirano zadolžena
Podžupan v vlogi župana Železnikov Janez Ferlan se je od-
zval na informacije, ki krožijo o visoki zadolženosti občine.
"Občina se je zadolževala na podlagi veljavne zakonodaje, s
soglasjem ministrstva za finance. Najetih ima za 2,3 milijo-
na evrov kreditov, plačilo anuitet in glavnice pa predstavlja
5,9 odstotka prihodkov proračuna brez nepovratnih sred-
stev države in Evropske unije (zakonsko dovoljeno je 8 od-
stotkov)," pojasnjuje Ferlan. Občina se je zadolžila za obno-
vo šole v Selcih in za investicije v letih 2009, 2010 in 2011.
Občina je v teh letih dobila veliko nepovratnih sredstev in je
morala za investicije zagotoviti tudi lastna sredstva. Zagoto-
vila jih je tudi z zadolževanjem. Sicer pa občinska finančna
služba zagotavlja, da občina Železniki nima nobenih težav z
likvidnostjo, nima zapadlih računov, vse plačuje v roku. Pro-
računski prihodki, odvisni od davkov v občini in nadomestil
za stavbna zemljišča, pa se zadnja leta ne povečujejo, med-
tem ko odhodki naraščajo. Največ so narasli transferni od-
hodki, namenjeni dodatni vključenosti otrok v vrtce. D. Ž.

Sorica

Cesta v Sorico odvisna od državnega proračuna
Nedavni obisk Gregorja Ficka, direktorja Direkcije RS za ce-
ste, so v Železnikih izkoristili tudi za vprašanje, ali se lahko
nadejajo nadaljevanja gradnje ceste Sorica-Podrošt. Da se je
gradnja močno zavlekla, na direkciji pripisujejo zahtevnim
geomehanskim pogojem (na trasi sta se sprožila dva plazo-
va) in nenehnemu poseganju v državni proračun, od katere-
ga je izključno odvisna obnova te ceste. Od šest tisoč kilo-
metrov državnih cest v Sloveniji jih kar polovica ne ustreza
evropskim standardom, razdrobljeno financiranje pa je kri-
vo, da morajo številne čakati na obnovo. Kljub vsemu na di-
rekciji za letos napovedujejo nadaljevanje z eno etapo grad-
nje te ceste, nadaljevanje pa je odvisno od proračuna. Kot je
dejal Ficko, v zvezi s Sorico čakajo na sestanek z ministr-
stvom za finance. "Za eno fazo gradnje ceste v Sorico je de-
nar v letošnjem proračunu zagotovljen, za nadaljnje pa zanj
ni trdnega zagotovila, smo slišali od Gregorja Ficka. Kdove,
ali ne bo tudi teh postavk zadelo varčevanje v državnem pro-
računu," je po obisku z direkcije dejal Janez Ferlan, podžu-
pan v začasni vlogi župana občine Železniki. D. Ž.
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Žiri - "Podpiram takšne akci-
je, kresničko, ki sem jo pre-
jela, bom seveda nosila," je
povedala Marija Jereb, ki so
jo ustavili člani združenja,
in povedala še: "Tudi sama
sem voznica in vem, da v
temi večkrat pozno opaziš
pešce." Meni, da bi morali
podobno akcijo speljati tudi
spomladi, ko se na cesti po-
javijo kolesarji. Razdeljeva-
nje odsevnikov je le ena od
preventivnih akcij Združe-
nja šoferjev in avtomehani-
kov Žiri, tokrat so jo izpelja-
li že petič, sedaj v sklopu ak-
cije Bodi viden, bodi (pre)vi-
den, v kateri so več pozorno-
sti namenili starejšim. Sta-
rejši pešci so jo po lanski
statistiki nesreč v Sloveniji
najhuje odnesli, saj je več
kot polovica smrtnih žrtev
med pešci pripadla starej-
šim.
Predsednik Marijan Dole-
nec, ki tokrat zaradi bolezni
ni mogel na teren, nam je
povedal: "Mnogi nam pri-
znajo, da smo jim že dali
kresničko ali odsevnik in jih
imajo doma tudi tri, štiri ali
pet, a jih pozabijo vzeti na
pot ali pa jih je prehitela
noč. Kljub temu jim zaveže-
mo novo kresničko, sami pa
nam obljubijo, da jo bodo
odslej nosili." Tudi zato, da
bi bila akcija odmevnejša, so
jo izpeljali v sodelovanju z
domačim župnikom Igor-

jem Jerebom, ki je ob maši
že opozoril zbrane in jih po-
zval k previdnosti v prome-
tu.
Tako kot je ugotovila že Jere-
bova, pešce v temnih oblači-
lih vozniki opazijo veliko
kasneje in čeprav veliko sta-
rejših akcijo razume in pod-
pira, hkrati meni, da to za
njih ne velja. "Vse spodbuja-
mo k uporabi kresničk ali
odsevnikov. Z zadovoljstvom
ugotavljam, da so pešci ved-
no bolj ozaveščeni, še vedno
pa so takšni, ki jim zaveže-
mo kresničko, čeprav imajo
kakšno že doma. In tudi te
ne bodo več nosili," nam je
povedal poveljnik Vojko Je-

zeršek. Osmerica prostovolj-
cev je v mrzlem petkovem
večeru razdelila okoli sto
kresničk, večinoma ob glav-
ni žirovski prometnici, kjer
je največ prometa, in tudi ob
cerkvi, šoli, trgovinah, loka-
lih ... Ob drugih, občinskih
cestah je nevarnost zaradi
ožjih in nerazsvetljenih cest
večja, a v Račevi, proti Ledi-
nici ali Osojnici pešcev sko-
raj ni.
Tokratna razdeljena odsevna
telesa so združenju ostala od
prejšnje akcije, kupili so jih
z lastnim denarjem in s po-
močjo Sveta za preventivo in
vzgojo v cestnem prometu
Žiri, ki ga sofinancira tudi

občina. Dolenec pravi, da de-
lujejo tudi izven občinskih
mej, ob vseh šolah v Poljan-
ski dolini. Ko mu povemo za
zamisel Žirovke, da bi po-
zornost spomladi namenili
kolesarjem, odgovarja, da jo
v začetku jeseni: "Na cesti
smo, ko se začnejo dnevi
krajšati in se končujejo krož-
ki v šoli, torej takrat, ko je na
cesti veliko (mladih) kolesar-
jev. Na kolesih je sicer veliko
odsevnikov, če pa kateri
nima opremljenega, kot je
treba, mu podarimo kresnič-
ko in ga tudi popišemo." O
preslabi opremi obvestijo
šolo, ta pa starše. Kako ti
ukrepajo naprej, ni znano.

Razdelili sto odsevnikov
Člani Združenja šoferjev in avtomehanikov Žiri so sredi meseca predvsem med starejše Žirovke 
in Žirovce razdelili okoli sto kresničk in odsevnikov. 

Poveljnik Vojko Jezeršek je v mrzlem popoldnevu skupaj s sočlani združenja zavezal okoli
sto kresničk. I Foto: Polona Mlakar Baldasin

Boštjan Bogataj

Žiri - V pogovoru z Matja-
žem Lenassijem, direktor-
jem Alpine, smo se dotakni-
li tudi povezave s Pekom. Po
načrtih naj bi se povezala
modna programa, skupaj bi
lahko ustvarili velike siner-
gije, a kot kaže sedaj, iz pove-
zovanja ne bo nič. Tržiškemu
Peku se mudi s pridobiva-
njem poslovnega partnerja,
medtem ko so v Alpini za
trezno in enakovredno part-
nerstvo. Zdaj že lahko zapiše-
mo, da je projekt povezovanja
padel v vodo.
Direktor Lenassi je povedal,
da je Alpina v letu 2011 dobro
poslovala v športnem delu, v
pozitivno smer poslovanja se
obrača tudi proizvodnja mod-
ne obutve: "Žal pa malopro-
daja že dve leti beleži izgubo.
Ta je tako velika, da nam bo
vzela skoraj ves dobiček Alpi-
ne. Poslujemo pozitivno, kar
je v težkih gospodarskih ča-
sih uspeh, žal pa denarja za

13. plače ali dividende ni."
Tudi v letu 2012 naj bi dose-
gli podobne rezultate, čeprav
so v Žireh pričakovali več. Kot
kaže, sedaj izboljšanj na do-
mačem trgu ne bo, saj kupci
že zaradi velikega govorjenja
o varčevanju in prihodu nove-
ga vala krize po čevljih ne po-
segajo. 
Pa vendar Alpina ni le Slove-
nija in ni le modna obutev.
Po vsem svetu so zelo znani
po čevljih za smučarski tek in
inovacijami, povezanimi z
njimi. "Veliko stavimo na
novo tržno nišo, ki je zaradi
gospodarske krize in zelenih
zim, vse bolj popularna - to je
obutev za prosto smučanje
po celem snegu. V primerja-
vi z alpskim smučanjem je
poceni, ne potrebuješ veliko
znanja, le za hišo natakneš
posebne smuči in greš v ne-
znano. Poleg ponujamo tudi
posebne smučke pod našo
blagovno znamko," pojas-
njuje Lenassi in pokaže tudi
na nove čevlje za smučarski

tek - ti so pisani, zato so jih
poimenovali kar papagajke. 
Alpina in Salomon obvladu-
jeta vsak po tretjinski svetov-
ni delež na področju čevljev
za smučarski tek. S papagaj-
kami je Žirovcem uspelo, da
so se uvrstili tudi na police
velikih športnih trgovin v
Nemčiji, Švici in Avstriji, ki
pokrijejo kar 90 odstotkov
trga. Žal pa je tudi v Skandi-
navijo zima letos prišla šele

sredi januarja, zato je bila
prodaja povsod slabša. "Le-
tos se učinki zelene zime še
ne bodo odražali v bilancah.
Ob dobri zimi pa bi bilo ve-
liko bolje, slabša letošnja
prodaja pa bo vplivala tudi
na naročila za prihodnje
leto," pojasni Matjaž Lena-
ssi. Do takrat pa lahko Alpi-
na preseneti z novo inovaci-
jo, ki bo znova vplivala na
rast prodaje.

Alpino poganjajo inovacije
Alpina Žiri kljub gospodarski krizi posluje pozitivno. Brez zelenih mesecev letošnje zime bi bili 
še bolj optimistični za poslovanje ob koncu letošnjega leta.

Matjaž Lenassi I Foto: Polona Mlakar Baldasin

Garderobe bodo nared do junija
Odbor za gradnjo garderob na novem nogometnem igrišču
se je v minulih tednih večkrat sestal. Na podlagi popisa del
so si člani razdelili posamezna področja, saj želijo gradnjo
čim bolj poceniti - tako s pridobivanjem cenejših ponudb
kot tudi sponzorji ter z deli, ki jih lahko člani kluba opravijo
sami. "Za nove garderobe pripravljamo dokumentacijo, že
sedaj smo pri soglasodajalcih preverili, kaj lahko naredimo,
da bi le čim hitreje lahko pridobili gradbeno dovoljenje,"
pravi župan Janez Žakelj. Po prvotnih načrtih naj bi gradnjo
garderob iz občinskega proračuna podprli s 110 tisoč evri,
sprejeti proračun temu projektu namenja 68 tisoč evrov. Ali
bo pripravljavcem uspelo, je danes težko ugibati, pravi Ža-
kelj in dodaja: "Veseli pa smo pozitivne energije in povezo-
vanja vseh sodelujočih. Mnogi podjetniki so izkazali pri-
pravljenost in bodo sodelovali, ali z materialom ali s svojim
delom. Tu se opazi, da se ob dobri volji lahko veliko naredi."
Župan upa, da bo igrišče v polni funkciji zaživelo vsaj do
konca maja, pred občinskim praznikom bi lahko odigrali
tudi priložnostno tekmo. B. B.

Odločitev o žirovskih smeteh je znana
Župana Janez Žakelj in Milan Čadež (Gorenja vas - Poljane)
bosta 7. marca podpisala pogodbo z Mestno občino Ljublja-
na o vstopu v konzorcij CERO (ob)ljubljanskih občin. "Vesel
sem, da so župani osrednje Slovenije prisluhnili naši želji po
vključitvi v projekt. Ta projekt je, za razliko od gorenjskega,
uresničljiv in dolgoročno rešuje deponiranje ostanka odpad-
kov," pravi Žakelj. Ljubljanski CERO bo celo bližji, kot bi bila
zadnja rešitev gorenjskega CERA na Jesenicah, župan pa po-
zdravlja tudi ceno, ki bo zgolj za pet odstotkov višja kot pri
ustanovnih članicah CERO Osrednja Slovenija, vendar brez
stroškov in obveznosti pri odpiranju in zapiranju centra.
"Dosegli smo optimalno rešitev, koliko bo novost vplivala
na ceno za občane pa sedaj ne morem napovedovati. Že z
lanskim boljšim ločevanjem gospodinjskih odpadkov, ko se
je količina odloženih odpadkov na deponijo zmanjšala za
četrtino, smo občutno znižali stroške. Ali lahko enako nare-
dimo tudi s predvidenim novim razpisom za zbiranje in od-
voz odpadkov v občini, pa zaenkrat ne morem trditi," pojas-
njuje župan Žakelj. B. B.

Koncerti, predstave, razstave, delavnice
Praznik žena z borci - Žirovsko združenje za vrednote NOB
8. marca, ob prazniku žena, vabi članice in nečlanice na ko-
silo z druženjem. Gostili jih bodo moški! Zbirajo predhodne
prijave, sicer pa zbor pr' Zet ob 14. uri (oziroma nekoliko
prej).
Koncert Tereze Kesovije - V športni dvorani v Osnovni šoli
Žiri bo v petek, 9. marca, koncert znane hrvaške pevke. Te-
reza bo nastopila ob 20. uri. 
Jožef Mrak in njegov čas - V krajevni knjižnici bo 15. marca
ob 19. uri predstavitev knjige prof. Janeza Kavčiča o Jožefu
Mraku.
Ob materinskem dnevu - Vsem materam se bodo poklonili
v petek, 23. marca, ob 17. uri v dvorani DPD Svoboda, ko
bodo program izvedli otroci iz vrtca pri Sv. Ani v Žireh. 
Razstava Fanči Vidmar - Na materinski dan bo društvo
ŠmaR odprlo drugo letošnjo razstavo v galeriji Zvonik v far-
ni cerkvi sv. Martina. Na ogled bo do 1. aprila. 
Kramljanje z Goranom Vojnovičem - Milena Miklavčič se bo
v galeriji DPD Svoboda pogovarjala z enim najbolj znanih
slovenskih čefurjev, avtorjem uspešnice Čefurji raus, reži-
serjem in pisateljem Goranom Vojnovičem. Kramljanje z
naslovom Četrtek po sredi bo 29. marca ob 19.30.
Delavnice in igralne urice - Tudi marca bo živahno v krajev-
ni knjižnici Žiri: 14 marca bosta kar dve delavnici za spretne
prste - prvi pomladni cvet za otroke od četrtega do desete-
ga leta bo ob 17. uri, uro kasneje pa Rože iz filca za mladino
in starejše; 28. marca bodo na vrsti igralne urice za najmlaj-
še z nemščino: Ich bin. Betka Pišlar vabi ob 17. uri.
Gledališka predstava - Mjuzikl kot se šika - LJUBIM TE-
SPREMENI SE bo 30. marca ob 19.30 v produkciji Prospota
in režiji Gašperja Tiča v kinodvorani DPD Svoboda. 
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ali knjiga 
Pozdravljene 

gore II Pozdravljene, gore II
Jelena Justin

ali darilni bon za 
refleksno masažo stopal

ali 
palični 

mešalnik 
BOSCH  

Darila za nove naročnike
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❍ Na Gorenjski glas se želim naročiti najmanj za eno leto (cena izvoda je 1,50 EUR). Brezplačno ga 
bom prejemal 3 mesece, prejel bom od 10- do 25-odstotni popust, enkrat mesečno brezplačno 
objavo malega oglasa, veliko zanimivega branja in darilo.

Ime in priimek:

Naslov:

Poštna številka in kraj:

Tel.:                                                           Podpis:

Naročilnico pošljite na Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj ali pokličite na 04/201 42 41.

vzglavnik Dremavček
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ali darilni bon za 
trgovine TUŠ 

v vrednosti 20 EUR

Ne mislite, da projekta ni mogoče uresničiti ... 

Vprašajte prave ljudi in videli boste, 
da sanje lahko postanejo resničnost ... 
Leta 1968 je na območju Škofje Loke nastalo podjetje Kamnoseš-
tvo Šubic, ki je v takratni majhni delavnici začelo z obrtno dejav-
nostjo kamnoseštvo in večinoma izdelovalo le nagrobne spomeni-
ke, dandanes pa se ukvarjamo z obdelavo in predelavo naravnih
kamnov, kot sta marmor in granit, ki jih sami dobavljamo iz tujine. 

Nudimo izdelavo in obnovo spomenikov, polic, stopnic, vhodnih
portalov, kuhinjskih, kopalniških in gostinskih pultov, miz ... 
Generalno za Slovenijo zastopamo podjetje Kazcmarek iz Nemči-
je, ki izdeluje nagrobne kamnite vaze, lučke in sklede. 

Po stalnem in nenehnem vlaganju v obdelavo z ročnimi orodji in mo-
dernimi stroji nadaljujemo že tretjo generacijo v večjem objektu ter s
povečanjem števila zaposlenih sledimo trendom v kamnoseški indu-
striji. Imamo dobre delavce in sodelavce. Skupaj uresničujemo za-
stavljene cilje. Trudimo se, da s sodobno tehnologijo in dinamičnim
poslovanjem uspešno nastopamo na domačem in tujem trgu. 

● V zalogi imamo več kot 100 nagrobnih spomenikov različnih oblik, 
dimenzij in barv.

● Izdelani so po posebnih oblikah, poudarek je na izdelanih detajlih, 
kot so vrtnice, križi ...

● PRIPOROČAMO VAM OGLED V NAŠI PROIZVODNJI
● Kratki dobavni roki in ugodne cene

Bojan Šubic s.p., Sv. Duh 9, 4220 Škofja Loka, 
tel.: 04/515-16-16, 041/770-338, 
www.kamnosestvo-subic.si, kamnosestvo.bojan.subic@siol.net

Odprto: vask dan, razen ponedeljka

Sprejemamo rezervacije večjih skupin
Informacije: tel.: 04/51-31-993

GSM: 041/691-246

Jože Pintar s.p., Sv. Duh 21, 4220 Škofja Loka

Sveti Duh, Virmaše

Učinkovit prikazovalnik hitrosti
Čeprav bi se za prometno varnost na cesti Kranj-Škofja Loka
skoz vasi krajevne skupnosti Sveti Duh dalo še marsikaj
narediti (denimo dokončati pločnik v smeri nakupovalnih
centrov), pa se je ta v zadnjih letih vendarle izboljšala. K
temu pripomore tudi lani nameščeni kazalnik hitrosti, ki
upočasni marsikaterega prehitrega voznika. Tabla s prika-
zovalnikom je zelo vidna in pomaga vsaj tistim, ki premore-
jo dovolj zavesti o varni vožnji. Veseli pa bi bili tudi, če bi
bilo na tej regionalni cesti manj tovornega prometa. Tovorn-
jaki namreč v večjem številu po njej ubirajo pot, odkar je
tovorni promet omejen na relaciji Jeprca-Kranj. D. Ž. 

Danica Zavrl Žlebir

Sv. Duh - "Da imamo pred-
stave, je opazilo že veliko ljudi,
da jih sploh še imamo, je pa
vsako leto težje," o tem pravi
Marko Prosen, sicer tajnik KS
Sv. Duh, ki se ukvarja tudi z
organizacijo kulturnih dogod-
kov. Ko so pred petimi leti pr-
vič uvedli gledališki abonma,
dvorana ni bila docela zasede-
na, zadnja leta pa je abonma
popolnoma razprodan. "Dvo-
rana sprejme 250 obiskoval-
cev in je največja v občini Škof-
ja Loka. Zanimivo je to, da je
samo petina domačinov, ostali
obiskovalci so iz celotne Slove-
nije. Zakaj je tako malo doma-
činov, ne vem. Me pa čudi, saj
je Sv. Duh imel včasih dolgo-
letno gledališko tradicijo." V
abonmaju ponujajo pet pred-
stav in še eno dodatno. Pravi,
da jim večina abonentov osta-
ja zvesta. Ker povpraševanje
po vstopnicah vsako leto na-

rašča, bi radi uvedli še drugi
abonma. "Organizator abon-
maja je KS Sv. Duh. Skupno je
letno do petnajst predstav, ka-
terih organizatorji so še druga
društva in najemniki dvorane.
Doslej najbolj obiskana pred-
stava je bila Balkanski špijon
iz leta 2002. Večino predstav

si predhodno ogledam, nato
se dogovorimo za odkup," po-
jasni Prosen.
Zanimivo je, da se s tovrstno
dejavnostjo ukvarja krajevna
skupnost in ne denimo kul-
turno društvo. "Ko sem se za-
poslil na KS, takratno kultur-
no društvo ni več delovalo.

Dvorana je bila v slabem sta-
nju. Na KS smo se dogovorili,
da začnemo z oživitvijo kultur-
ne dejavnosti. Sam sem imel
takrat že večletne izkušnje z
organizacijo predstav na Lo-
škem odru, zato smo v istem
letu že imeli prva gostovanja na
našem odru. V letu 1993 sem
zbral domačo igralsko ekipo in
še istega leta je bila premiera
predstave Ta veseli dan ali Ma-
tiček se ženi. Kasneje po letu
2000 sem preko kulturnega
društva začel z organizacijo
predstav, odziv gledalcev je bil
dober, vendar znotraj društva
stvari niso bile urejene, zato
smo se na KS dogovorili, da bo
organizacijo abonmaja prevze-
la KS. Leta 2005 smo začeli z
obnovo kulturnega doma in z
nakupom opreme. V zadnjih
šestih letih smo za ta namen
porabili nekaj manj kot 200 ti-
soč evrov. Sredstva smo prido-
bili iz občinskega proračuna,
republiških razpisov in lastnih
sredstev," seže Marko Prosen v
preteklost. Kaj pa prihodnost?
"Kako bo z abonmajem v pri-
hodnje, ne vem. Stroški odku-
pa in organizacije predstav se
pokrijejo iz vstopnine, kar je v
Sloveniji posebnost. Večinoma
v Sloveniji občine prispevajo k
stroškom abonmaja. Ker smo
finančno omejeni, marsikatere
dobre predstave ne moremo
več imeti v abonmaju. Tudi
otroškega abonmaja zaradi po-
manjkanja denarja ni več."

Povpraševanje po 
vstopnicah narašča
V dvorani pri Sv. Duhu že več let uprizarjajo odmevne gledališke predstave,
pet let imajo tudi abonma. 

V kulturnem domu pri Sv. Duhu uprizorijo po petnajst
predstav na leto. I Foto: Tina Dokl



KVALITETA NI VEČ LUKSUZ!

KAKOVOST + UGODNA KAKOVOST + UGODNA 
CENA = HAUSMARTCENA = HAUSMART

Odločanje med kakovostjo in ceno je z imenom Hausmart izgubilo pomen. Pred-
nost pred drugimi ponudniki stavbnega pohištva je v dejstvu, da podjetje Haus-
mart pod svojo blagovno znamko ponuja široko paleto profilov, ki zadovoljijo
vsakega potrošnika.

V ponudbi imamo okna iz PVC profilov: BRUGMANN, REHAU, SCHÜCO, ALU-
PLAST, iz ALU profilov: PONZIO NT52, NT60, NT78, ter iz lesenih in alu/les profilov:
SVENDBORG ECO68 in THERM78. 

Vsakogar najprej pozdravijo vhodna vrata in prvi vtis ni zanemarljiv, zato vam
podjetje Hausmart ponuja tudi ta. Izbirate lahko med ponujenimi modeli ali pa jih
naredimo na osnovi vaše predloge posebej za vas.

S programom senčil (rolete, zunanje in notranje žaluzije, komarniki, polkna), 
zunanjih in notranjih polic različnih materialov, garažnih in stranskih vrat našim
kupcem prihranimo čas, saj pri nas dobijo vse na enem mestu.

Izkoristite ugodne cene nizkoenergetskih PVC oken Alpsteiner Energeto Passiv
s trojno zasteklitvijo m2 že od 125 evrov dalje (brez montaže in DDV-ja). S primer-
no izbrano zasteklitvijo lahko dosežete tudi do 0,6 W/m2K skupne toplotne pre-
hodnosti okna. 

Okna in vrata so oči hiše. In lepe oči ... Romanca za celo življenje.

ALPSTEINER ENERGETO PASSIV 

s trojno zasteklitvijo že od 

125 € dalje 
(brez montaže in DDV)
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Boštjan Bogataj

Škofja Loka - Le še slab teden
(do 5. marca) bo v centru DUO
(domača in umetnostna obrt)
na Mestnem trgu v Škofji Loki
na ogled Čezmejna razstava
rokodelskih izdelkov DUO
Kunsthandwerk. Obiskovalci
si lahko ogledajo izdelke, ki so
prispeli na Mrežni razpis, ki
so ga projektni partnerji pro-
jekta DUO Kunsthandwerk
razpisali oktobra lani. Na
ogled so izdelki rokodelcev iz
škofjeloškega območja, Koro-
ške, avstrijske Koroške, Obso-
telja in Kozjanskega. Razstava
se po končanem gostovanju v
Škofji Loki seli še v Celovec,
Rogatec, Radlje ob Dravi in
Slovenj Gradec. 

Od 7. marca dalje bo v cen-
tru na ogled razstava izdel-
kov tečajnic, ki so obiskova-
le tečaje pletenja, kvačkanja
in polstenja v ciklu volne, ki
je potekal od novembra do
januarja. Marca in aprila pa
se bodo v centru Duo posve-
čali klekljani čipki, pravi
Marija Demšar: "Od 8. mar-
ca naprej bo ob četrtkih zve-
čer potekal začetni tečaj
klekljanja. Ker bo tečaj v ok-
viru projekta DUO Kunst-
handwerk, ki poteka v okvi-
ru operativnega programa
Slovenija-Avstrija 2007-
2013, bo tečaj za udeležence
brezplačen, s sabo pa bodo
morali prinesti vse potreb-
ščine za klekljanje." Začetni
tečaj bo obsegal dvajset šol-

skih ur, tečajniki pa se bodo
seznanili z osnovami klek-
ljanja. Tečaj bo predvidoma
ob četrtkih med 17. in 20.

uro, tečajniki bodo spoznali
tudi zgodovino in teorijo
klekljanja. V aprilu bo na
ogled tudi razstava o čipki.

Po pletenju na vrsti klekljanje
V mesecu marcu bodo v rokodelskem centru DUO začeli z začetnim tečajem klekljanja. 

Brezplačni tečaji klekljanja bodo vsak četrtek marca in 
aprila. Število mest je omejeno. I Foto: Dare Sintič

Škofja Loka 

Četrti mednarodni cikel koncertov

Že četrto sezono v Sokolskem domu v Škofji Loki prirejajo
mednarodni cikel koncertov, kjer od februarja do maja go-
stijo priznane glasbenike iz Evrope in celo Amerike. 23. fe-
bruarja je bil v gosteh zbor AEternum s solisti iz Slovenije,
Islandije in Japonske s koncertom Bachovih del Bach IV. 10.
marca se predstavlja vokalna skupina His Master's Voice
Band iz pobratenega mesta Tabor na Češkem. Mešani in
ženski zbor šole West Windsor-Plainsboro, Princeton Jun-
ction iz New Jersey, ZDA, bo prepeval 11. aprila. Mednarod-
ni festival ruskih pesmi Čuvaj me, moj talisman v sodelova-
nju z Ruskim centrom znanosti in kulture iz Ljubljane in ru-
skim veleposlaništvom pa bo 12. maja. D. Ž.

Glasbeni vrhunec 
s sestro in bratom Fink
Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka - Večer pred slo-
venskih kulturnim prazni-
kom je Sokolski dom gostili
svetovno priznane glasbeni-
ke Bernardo Fink, Marcosa
Finka in Anthonyja Spirija.
Nastop brata in sestre Fink,
ki sta odrasla v Argentini, je
bil eden od vrhuncev kri-
stalnega abonmaja, občin-
stvo je nastopajoče nagradi-
lo z navdušenim aplavzom.
Priznana solista večkrat
skupaj nastopata na evrop-
skih odrih, v prihodnjem
letu imata tako že rezervira-
ne termine v Veliki Britani-
ji, Franciji in na Schubertia-

di v avstrijskem Schwarzen-
bergu. Marcosa Finka pa
bodo lahko v Škofji Loki po-
novno slišali 30. marca na
koncertu v športni dvorani
na Trati, kjer bo eden od so-
listov kantate Pasijon po Ja-
nezu skladatelja Damjana
Močnika. Za 14. marec pa
napovedujejo že nov kon-
cert Kristalnega abonmaja,
predstavila se bosta Gal Fa-
ganel kot prvonagrajenec
številnih pomembnih med-
narodnih tekmovanj za vio-
lončelo in večkratni nagra-
jenec tekmovanj za komor-
no glasbo in pianist Caleb
Harris. Gost bo violinist
Žiga Faganel. 

Vabimo vas, da se nam v družbi naročnikov Gorenjskega 
glasa pridružite na izletu v evropsko prestolnico s šarmom
starih časov in pridihom balkanskega humorja. 

1. dan: KRANJ-BEOGRAD 
Odhod avtobusa z avtobusne postaje Kranj ob 2. uri zjutraj.
Nočna vožnja do Beograda, sledi avtobusni ogled. Videli
bomo Novi Beograd, si ogledali Dedinje, stadion JNA, hram
Svetega Save, Kalemegdan. Sprehod do trga Republike, 
Ulice Kneza Mihajla ... Popoldne nastanitev v hotel in prosto
za sprehode po mestu. Večerja v hotelu in prenočevanje.

2. dan: BEOGRAD-AVALA-TOPOLA 
Po zajtrku avtobusni izlet po Šumadiji. Postanek v Oplencu in
obisk Topole, popoldne vrnitev v Beograd, nekaj prostega
časa, večerja v znani boemski četrti Skadarlija ob "starograd-
ski" glasbi. Vrnitev v hotel.

3. dan: BEOGRAD-KRANJ 
Po zajtrku obisk beograjske živilske tržnice. Vožnja do Zemuna
in vkrcanje na ladjo, s katero bomo naredili krožno vožnjo
okoli Ratnega ostrova (vojnega otoka). Na ladji okusno ribje

kosilo. V popoldanskih urah odhod iz Beograda, prihod v
Kranj v večernih urah.

Cena na osebo: 229 EUR

CENA VKLJUČUJE: avtobusni prevoz, cestnine, dvakrat pol-
penzion, nočitvi v hotelu 3-4*, večerjo na Skadarliji, krožno
plovbo s kosilom, lokalno vodenje, oglede, vstopnine, orga-
nizacijo in vodenje potovanja. Doplačilo za enoposteljno sobo
je 30 EUR za dve nočitvi.

Informacije, prijave in izvedba programa: 
Kompas Kranj, Slovenski trg 6, tel.: 04/20 14 261/266/267
ali na: kranj@kompas.si; Kompas Škofja Loka, Kapucinski
trg 8, tel.: 04/51 11 770/771 ali na: skofjaloka@kompas.si

Za zgodnje prijave do 5. marca prejmete 
kavo na Terazijah brezplačno.

GG IZLET I 30. marca do 1. aprila 2012 (dve nočitvi)

TRIDNEVNI IZLET V BEOGRAD
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Škofja Loka

Maškare z glasbili

Pust je že malce oddaljen, v Škofji Loki pa jim bo ostal v
spominu tudi po tradicionalnem pustnem nastopu Glas-
bene šole Škofja Loka. Glasbeniki v maskah so zaigrali na
klavir, klarinet, flavte, tolkala, violino in violončelo, nastopili
so kvartet flavt, harmonikarski in kitarski orkester. Mentor
nastopajočih je Denis Kokalj. D. Ž.

V torek, 6. marca 2012, vas ob 18. uri 
vabimo v avlo Gorenjskega glasa na predavanje:

ZDRAVO STARŠEVSTVO

Po uspešni in odmevni Hiši kulture GG, na kateri smo že gostili zakonca Tadejo
Milivojevič Nemanič in Tjaža Nemaniča, nam bosta tokrat svetovala na področju
starševstva. Imago edukatorja Tadeja in Tjaž se posvečata raziskovanju odnosov
neposredno v svoji družini, ki šteje šest članov, kot tudi z vodenjem seminarjev
in delavnic ter partnerskimi in individualnimi svetovanji.

Starševstvo je za večino ljudi eden največjih življenjskih izzivov. 
Otroci so kot rože. V sebi že imajo ves svoj potencial. Da ga lahko razvijejo, da
lahko zrastejo in glede na svoje zmožnosti kar najbolj zacvetijo, potrebujejo
ustrezno nego. Kadar roža dobi rumene liste, pogledamo, kaj ji ne ustreza. 
Kadar "ne uspeva" naš otrok, običajno krivimo njega. Starši se moramo vprašati,
kakšna so naša pričakovanja. Kajti iz marjetice ne more zrasti tulipan, pa če si za
to še tako prizadevamo. 
Ko starši spoznavamo sebe in raziskujemo svoje starševstvo, s tem spoznavamo
svojega otroka. In ta ob nas lahko zacveti v vsej svoji lepoti. 

Vabljeni starši, stari starši, skrbniki, vzgojitelji, učitelji in vsi, ki vas to 
področje zanima. Vstop je prost.

Glasbena pravljica Gradič

V okviru otroškega glasbenega abonmaja Umetnost
otrokom bodo 17. marca ob 10. uri v vrtcu Škofja Loka upri-
zorili glasbeno pravljico avtorice Mire Voglar Gradič.
Nastopili bodo otroci in vzgojiteljice Vrtca Škofja Loka ter
učenke in učenci Glasbene šole Škofja Loka.  D. Ž.

Kljub dražjemu gorivu še gneča na cestah

Pogonska goriva so se spet močno podražila, a vse to nas
očitno še ni pripravilo do tega, da bi namesto osebnih avto-
mobilov v večji meri uporabljali javni promet. V občini Škof-
ja Loka so ob lanski akciji Loško je ekološko s prenovo
mestne avtobusne linije (pogostejši in cenejši prevoz) začeli
spodbujati prehod na javni prevoz. Župan Miha Ješe, ki se
tudi sam veliko vozi z avtobusom, je izrazil veselje, da je na
mestnem avtobusu vse več potnikov. Razmišljajo tudi o
tem, da bi mestno linijo podaljšali še do nekaterih okoliških
krajev. D. Ž. 
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Zanimivosti

Boštjan Bogataj

Škofja Loka - "Z razvojem
visokokakovostnih izdelkov
na Škofjeloškem smo mora-
li ponudbo predstaviti po-
trošnikom, zato smo pred
trinajstimi leti organizirali
prvo tržnico v Škofji Loki.
Tržnice so bile dobro spreje-
te, takrat je za večino ponud-
nikov pomenila edini način
prodaje, prvi stik s kupci
oziroma možnost uveljavit-
ve. Danes večina že samo-
stojno nastopa na trgu," pra-
vi Kristina Miklavčič iz Raz-
vojne agencije Sora, ki je v
sodelovanju z Društvom za
razvoj podeželja Resje orga-
nizator tržnic. S tržnicami v
vseh krajih popestrijo tudi
turistični utrip. Lani so prvič
organizirali tudi ekološko
tržnico.

Lahko bi prodali več
Na tržnici se s poltrdim,
dimljenim in belim sirom,
domačo skuto, surovim
maslom in podobnimi izdel-
ki predstavlja tudi Marija
Bogataj oziroma Petelinova
iz Gorenjega Brda. "Veselim
se tržnic, čeprav nam po do-
bri prodaji ob koncu leta kar
manjka izdelkov. Zato je
tudi prav, da smo imeli
vmes premor," nam pove in
tudi, da je vsako soboto na
običajni tržnici v Škofji
Loki, na kmečkih pa se
predstavlja v Gorenji vasi in
Žireh. Za dopolnilno dejav-
nost se je odločila pred dva-
najstimi leti, danes pa veliko
večjo proizvodnjo mleka in
posledično izdelkov iz mle-
ka prevzema sin Roman z
ženo. 
Petelinova je le ena od šte-
vilnih ponudnic na različnih
lokacijah, ki je vsako soboto
različna, kupci pa na stojni-
cah najdejo tako pekovske
izdelke, jušne rezance, sad-
ne sokove, kis in suho sadje,
sveže sadje in zelenjavo,
moko, med, domače suho-
mesnate izdelke, oljčno olje,
zeliščne izdelke ter izdelke
domače in umetnostne obr-
ti. Medtem ko je v Škofji
Loki na Plac povprečno pri-
bližno šestnajst ponudni-
kov, jih je v drugih središčih
med pet in osem. 
"Eni imajo radi trdi, drugi
poltrdi sir, naše imajo radi
predvsem otroci," pove Bo-
gatajeva, ki ima na Loškem
tako zveste kupce, da v so-
boto proda vse, kar ponudi
na stojnici. Z drugimi bese-
dami to pomeni, da morajo
na kmetiji tudi trdo delati.
"Trudimo se, da bi bila po-

nudba na tržnicah pestra in
količinsko ustrezna. Pov-
praševanje po pekovskih iz-
delkih je še vedno večje, kot
je razpoložljive ponudbe,
tudi sadnih izdelkov (mar-
melade, kompoti, suho sad-
je) bi se lahko prodalo več,
kot jih je trenutno na razpo-
lago, vse več zanimanja je
tudi po izdelkih iz zelenja-
ve, predvsem vložene zele-
njave. Pričakujemo tudi iz-
boljšano ponudbo domačih
čajev, krem, tinktur, ..." o
pestri ponudbi pravi Mi-
klavčičeva.

Domače in naravno 
Prednost tržnic, tako običaj-
nih kot ekoloških je, da ku-
pec spozna tudi prideloval-
ca. "Nad obiskom ekoloških
tržnic, ki smo jih prvič orga-
nizirali lani, smo bili prijet-
no presenečeni. Ponudba je
pestra, bogato ponudbo eko-
loškega sadja in zelenjave so
dopolnjevali sadni in zele-
njavni izdelki, različne vrste
moke in pekovski izdelki,
zelišča in čajne mešanice ter
ekološki med. Povprečno se
je na tržnici predstavljalo
pet ponudnikov," pravi Jer-
neja Klemenčič Lotrič iz
Razvojne agencije Sora, ki je
skupaj z občino Škofja Loka
organizator eko tržnic. To-
vrstne tržnice so le na Mest-
nem trgu ob sredah popol-
dne. 
Peter in Brigita Demšar z
eko kmetije Lipnik iz Žirov-
skega vrha ponujata sezon-
sko zelenjavo in tudi črni
kruh iz ekološke pšenične
moke. "Čeprav je naša po-
nudbe hrane nekoliko draž-
ja, povpraševanje po ekolo-
ških pridelkih narašča. Kup-
ci zaradi gospodarske krize
res bolj pazijo na cene, ven-
dar kvaliteta, predvsem okus
in tudi svežina, prevladata." 
Kmetija Lipnik je povsem
običajna kmetija, kjer pa so
se zavezali, da bodo delovali

in pridelovali le v sodelova-
nju z naravo, pojasni Brigi-
ta: "Ne škropimo, moramo
pa zato več pleti. Tako kot
včasih, je eno leto pridelek
boljši, drugič slabši. Veliko
je odvisno od vremena."
Večina kupcev prihaja iz
večjih mestnih središč, iz
Škofje Loke in Kranja, saj
imajo v Žireh skoraj vsi svoj
vrt ali zelenjavo pridelajo
sami. V mestnih blokovskih
naseljih to ni mogoče, pred-
vsem družine z malimi otro-
ki pa želijo naraščaju ponu-
diti zdravo, boljšo hrano. 

Prostor tudi za nove
Ponudniki, ki se bodo pred-
stavljali na tržnici z ekolo-
škimi pridelki in izdelki,
imajo pridobljen certifikat
ekološke pridelave, ki zago-
tavlja sledljivost ter dokazu-
je, da ekološki kmetijski pri-
delek oziroma živilo izpol-
njuje določbe uredb EU o
ekološki pridelavi in označe-
vanju ekoloških proizvodov.
Certifikat mora biti vedno
na voljo za ogled kupcem.
Vse več potrošnikov išče ka-
kovostne ponudnike, ki pro-
izvajajo izdelke, ki imajo za-
radi uporabe lokalnih suro-
vin in tradicionalne, malose-
rijske izdelave ne samo bolj-

ši okus, temveč večjo pre-
hransko vrednost. 
Veliko povpraševanje kaže,
da so Petelinovi izdelki kva-
litetni in zdravi, Marija Bo-
gataj pa je prepričana, da
mora biti tako na kmečkih
kot ekoloških tržnicah, kjer
sodeluje, čim večje število
ponudnikov: "Ne gre toliko
za prodajo, saj naše izdelke
ponujamo tudi v treh trgovi-
nah v Ljubljani, ampak za
druženje in dogajanje v
mestnih središčih." Prepri-
čana je, da je prostora tudi
za nove ponudnike še veli-
ko, konkurenca je dobra za
vse, tako za kupce kot po-
nudnike. 
Brigita Demšar je na vseh
ekoloških tržnicah, tako bo
tudi 7. marca, ko bo ponudi-
la tudi ekološko pridelan
krompir, čebulo, korenje,
rdečo peso, kolerabo, kislo
zelje in repo, sokove, kis,
marmelade ... in druge izdel-
ke, ki jih ji je uspelo skladiš-
čiti prek zime. "Opažam, da
je vedno več kupcev, ki pose-
gajo po kruhu iz ekološko
pridelane pšenico, so pa tudi
drugi, ki ob tem samo za-
mahnejo z roko. Vsak po-
nudnik ekoloških izdelkov se
je moral kar tri leta dokazova-
ti, da deluje ekološko, tako da
to ni larifari," pravi Brigita. 

Znova tržnice 
z domačimi izdelki
Z marcem bodo po vseh štirih občinskih središčih znova zaživele tržnice kmetijskih pridelkov in
izdelkov, kjer se predstavljajo tudi ponudniki blagovne znamke Dedek Jaka in Babica Jerca, na loškem
Plac pa ob sredah tudi ekološke tržnice z vse boljšo ponudbo. 

Marija Bogataj: "Na tržnicah ni pomembna le prodaja, ampak tudi popestritev utripa v
mestnih središčih." 

Brigita Demšar: "Opažam, da je vedno več kupcev, ki
prisegajo na ekološko pridelano hrano." 

Škofja Loka

Loka ima rada starodobnike

Tisočletno mesto je primerna kulisa za raznovrstne dogod-
ke s pridihom preteklosti. Za smučarji starodobniki, ki vsako
leto priredijo tekmovanje v smučanju po starem, z opremo
in oblačili iz preteklosti, so v Škofjo Loko februarja pripeljali
tudi starodobni avtomobili. Šlo je za udeležence zimske
preizkušnje dvanajstega zimskega relija, katerega organiza-
torji so z Nizozemskega. V Škofji Loki pa so srečanje z nji-
mi organizirali Turistično društvo in AMD Škofja Loka, pri
sprejemu so sodelovali ljubitelji vsega starodobnega, člani
društva Rovtarji s svojim ansamblom Suha špaga. D. Ž. 
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Dražgoše

Za Dražgoše na državni razpis

Občina Železniki se s projektom večnamenske dvorane, ki
bo zgrajena poleg podružnične šole v Dražgošah, prijavlja
na razpis ministrstva za kmetijstvo, ki v programu obnove
in razvoja vasi skuša prispevati k izboljšanju kakovosti živ-
ljenja in zagotavljanju enakovrednih pogojev bivanja na po-
deželskih območjih. Podžupan Janez Ferlan pove, da je
vrednost del ocenjena na 600 tisoč evrov, z državnega raz-
pisa pričakujejo polovico, preostanek bodo morali zagotovi-
ti sami. Če bodo na razpisu uspeli, bi lahko naložbo izvedli
že v letu 2013. D. Ž.
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O občinskem prostorskem načrtu

Že dolgo traja sprejemanje občinskega prostorskega načrta,
so bili soglasni občinski svetniki, ki so bili na zadnji seji
občinskega sveta seznanjeni s tem dokumentom. Preden so
ga namreč poslali v potrditev vsem institucijam, ki mu
morajo dati soglasje, so ga videli še svetniki. Obravnavali so
ga sicer že na oktobrski seji, vendar je sedaj pripombe nanj
dal še urbanistični svet. Svetniki so izrazili upanje, da bo
dokument sprejet vsaj do konca leta, saj je temelj razvoju
občine. D. Ž.
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30. marec 2012

ob 19. uri

VeËnamenska

dvorana

Trata

Kantata za orkester, zbor in soliste

Izvajalci so: SimfoniËni orkester RTV Slovenija,

Mladinski mešani zbor sv. Stanislava, Komorni zbor

Megaron, Pevski zbor Lubnik

Solisti: M
arta MoËnik Pirc, Marcos Fink, Theresa

Plut, Matej Vovk

Prodaja vstopnic:

TuristiËno društvo ©kofja Loka,

Turizem ©kofja Loka (info toËka)

Vstopnina: 10 EUR

Za sodelujoËe pri uprizoritvi

©kofjeloškega pasijona 2009

je cena dveh vstopnic

12 EUR.

Velik
i ko
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t

Pasijon po Janezu

avto
r: Damijan MoËnik
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Organizator:

ObËina ©kofja Loka

Tri nagrade prispeva tudi Gorenjs-
ki glas. Rešitve križanke (nagradno
geslo, sestavljeno iz črk z oštevil-
čenih polj in vpisano v kupon iz
križanke) pošljite na dopisnicah
do srede, 14. marca 2012, na Go-
renjski glas, Bleiweisova cesta 4,
4001 Kranj. Dopisnice lahko odda-
te tudi v nabiralnik Gorenjskega
glasa pred poslovno stavbo.

9. MAREC, SOKOLSKI DOM
17.00 - Srečanje slovenskih pasijonskih mest "Komu in zakaj pasijoni danes?"
19.00 - Odprtje razstave: PASSIO AMORIS, avtor Matej Metlikovič (do 26. marca)
19.30 - Predstavitev Pasijonskih doneskov 2012/7

28. MAREC- 11. APRIL, SOKOLSKI DOM
19.00 - Odprtje razstave "Zakulisje Škofjeloškega pasijona 2009", avtor Tomaž Paulus

30. MAREC, VEČNAMENSKA DVORANA TRATA
19.00 - Damijan Močnik, PASIJON PO JANEZU za soliste, zbor, orkester

31. MAREC, CVETNA SOBOTA, MESTNI TRG 
od 9.00 do 12.00 -Prosvetno društvo Sotočje, Turistično društvo Škofja Loka
- delavnice izdelovanja butaric, pokušina pasijonskih jedi, stojnice izdelkov 

s pasijonskimi motivi, ...
- sprevod Škofjeloške pasijonske konjenice
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Nagrade: 1. nagrada: 3 vstopnice; 2. nagrada: 2 vstopnici; 3. knjižno darilo: Pasijonski
doneski 2012/7. 



Kraji se morajo razvijati enakomerno
Stranka SLS na nadomestnih županskih volitvah v občini Železniki nastopa s kandidatom Antonom Luznarjem,
51-letnim magistrom informacijskih znanosti, sedaj direktorjem podjetja Domel Energija.

S kakšnim motivom kandidirate za župana?
"Zavedam se, da je delo župana zahtevno in izjemno po-
membno za razvoj in napredek lokalne skupnosti - občine
Železniki. V tako raznoliki občini, kot je naša, je zelo po-
membno, da se vsi kraji razvijajo enakomerno. Enakomer-
no moramo razvijati infrastrukturo, malo gospodarstvo,
kmetijstvo, industrijo in družbene dejavnosti. Glavni mo-
tiv, da kandidiram za župana, je izziv, in prepričanje, da
sem pridobil veliko različnih znanj in izkušenj, ki jih lahko
koristno uporabim za uspešen razvoj občine Železniki."

Kakšne izkušnje imate v mislih?
"Ko že omenjam izkušnje, sem jih veliko pridobil z aktivnim
vključevanjem v delo lokalne skupnosti in zlasti pri uspeš-
nem vodenju podjetja Domel Energija. V mandatnem ob-
dobju 2006-2010 sem bil predsednik KS Selca. V tekočem
mandatu, od leta 2010, pa sem svetnik občine Železniki in
tako sem poznavanje delovanja KS nadgradil z delom za
celotno občino, kjer spoznavam, da za dobro delo potre-
bujemo konstruktiven dialog in opredelitev skupnih ciljev,
ki jim potem mora slediti tudi izpeljava."

Kakšna je vaša vizija vodenja občine Železniki?
"Občina mora biti prijazen in odličen servis za občanke in
občane. Prizadeval si bom za čim boljše sodelovanje z vse-
mi občani, s sodelavci v občinski upravi in vsemi člani ob-
činskega sveta občine Železniki, ne glede na strankarsko
pripadnost. Prisluhnil bom gospodarstvenikom, na druž-
benem področju pa se še kako zavedam, da so izobraževa-
nje, kultura, šport in še marsikatere druge izredno
pomembne aktivnosti. Zavzemal se bom za pregledno de-
lovanje občine in dobro obveščenost. Le s skupnimi moč-
mi bomo uspešni in naredili veliko dobrega drug za druge-
ga, za našo lokalno skupnost in za prihodnost naših otrok.
Volivci pa so nam na zadnjih državnozborskih volitvah
ustvarili lepo priložnost sodelovanja z novo vlado in držav-
nim zborom preko našega poslanca Mihaela Prevca, bivše-

ga župana. Tako imamo sedaj neposredno povezavo do
vseh ključnih ministrstev. Zelo pomembno pa bi bilo, da
volivci župana izvolijo v prvem krogu, da se ne izgublja
dragocen čas za nadaljevanje volilne kampanje, temveč
župan z vsemi pooblastili takoj poprime za delo. In ker ob-
čina Železniki potrebuje poklicnega župana, bom zaključil
z delom v Domelu in se izključno posvetil samo županova-
nju."

Kaj je najpomembnejše, kar boste kot župan v občini
naredili v letu 2012 in naprej? Kateri projekti so pred-
nostni?
"Za leto 2012 je bil proračun že sprejet na 10. redni seji ob-
činskega sveta. Zato so za to leto cilji povsem jasni. Poskr-
bel pa bom, da se bodo vsi postopki za dosego zastavlje-
nih ciljev odvijali hitro, s pravim pristopom, kakovostnim
delom ter racionalnim trošenjem proračunskega denarja.
Kar zadeva prednostne naloge, ni dileme - prva prioriteta
je sprejetje državnega prostorskega načrta, s katerim
bomo v nadaljnjih letih zagotovili poplavno varnost v Že-
leznikih in zgradili obvoznico mimo starega dela Železni-
kov. Druga bo zagotovitev zadostne količine dobre pitne
vode, brez dodatnega kloriranja. Investicijski program ob-
nove vodovodnega sistema je že v pripravi. Stare dotraja-
ne salonitne cevi je treba čim prej zamenjati. Lahko bi še
našteval, a ker sem napovedal sodelovanje z vsemi svetni-
ki, je prav, da se za prioritete dogovorimo skupaj (za ome-
njeni dve pa kot sedanji svetnik tako ali tako vem, da sta na
prvih dveh mestih vseh svetniških skupin). Posebej pa se
bom trudil, da za čim več dobrih projektov pridobimo
sredstva iz EU." 

Kako zaznavate vašo kandidaturo v okolju, kjer živite?
"Veseli me dejstvo, da mi toliko ljudi čestita za mojo odlo-
čitev in mi želi srečo na volitvah. So mi pa tudi nekateri čla-
ni drugih strank, ki nimajo svojih kandidatov v tekmi za žu-
pana, prišli povedat, da so se odločili zame." 

Mag. Anton Luznar, kandidat za župana
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Igor Nastran se je rodil leta 1960 na Češnjici, od koder so se 
kmalu preselili v Selca, kjer še danes živi s svojo družino. 
Prva štiri leta osnovne šole je obiskoval v Selcih, višje 
razrede pa v Železnikih. Ker je bil vzoren učenec, se je 
kasneje vpisal na splošno gimnazijo v Škofjo Loko in 
nadaljeval študij na Fakulteti za organizacijske vede. Po 
izobrazbi je univerzitetni diplomirani organizator dela. 
Zaposlil se je v podjetju Domel in leta 1991 postal vodja 
računalniškega oddelka. V letu 2002 je odšel na novo 
delovno mesto v podjetje Elektro Ljubljana, kjer opravlja 
naloge vodje oddelka za razvoj in vzdrževanje informacij- 
skega sistema. 

Ali je bila odločitev za kandidaturo težka?
“Na županskih volitvah  leta 2010, ko sem se prvič odločil, 
da kandidiram za župana, so me pri tem podprli številni 
občani. Po preteku enega leta od moje prve kandidature, 
se je ta podpora le še povečevala in to mi je dalo novo 
energijo za ponovno kandidaturo. Sogovorniki opažajo, 
da imam s svojim programom vse možnosti, da občina 
Železniki postane najbolj zdravo, varno in kvalitetno 
življenjsko okolje v Sloveniji. Zase sem še vedno prepričan, 
da nikoli ne bom župan velikih besed, ker sem človek 
dejanj in sodelovanja.”

Kje vidite največje probleme občine in kakšni so vaši 
predlogi za njihovo razrešitev?
“V naši občini vidim največji problem pri treh stvareh, ki so 
tudi glavni del mojega programa, to so:
 1.  zagotovitev zdrave pitne vode v celotni občini in 
zamenjava strupenih azbestnih cevi,
 2. zagotovitev cestnoprometne varnosti na področju 
celotne občine, kar pomeni urejanje lokalnih cest in javnih 
poti ter ureditev varnih pešpoti,
  3. zavzemanje proti nerazumni podražitvi cene toplotne 
energije.
Potrebno bo dokončati začeto delo oziroma projekte. Za 
leto 2012 je proračun že potrjen. V primeru izvolitve bo 
moje županovanje kratko. V letih 2013 in 2014 bom 
poskušal dokončati projekte, realizacijo katerih občani že 
več let čakajo. ”

Vaš program je kratek in jedrnat. Zagotovo imate v 
mislih še kakšno točko, ki bi sodila v predvolilni 
program?
“Seveda. Ampak želel bi, da mi ostali program pomagajo 
sestaviti prebivalci naše občine. Zato v tem predvolilnem 
času obiskujem ljudi, društva, vasi in naselja ter poskušam 
izvedeti, kaj so resnične težave in problemi, ki bi jih bilo 
potrebno nemudoma rešiti. Verjamete ali ne, stvari so 
precej drugačne, kot sem si sprva predstavljal. Menim, da 
sem ubral pravo pot, kajti samih obljub smo vsi siti. ”

Kako boste omogočili občanom, da bodo lahko pili 
zdravo pitno vodo?
“Zamenjati bo potrebno del dotrajanega vodovodnega 
omrežja, zamenjati salonitne cevi v dolžini 7 km in 
namesto sedanjih sistemov kloriranja vode kupiti in 
namestiti UV dezinfikatorje.”

Kaj bo z lokalnimi cestami in javnimi potmi?
“Poleg denarja od države si bom v samem občinskem 
proračunu prizadeval zagotoviti več sredstev za ceste. 
Največji problem lokalnih cest in javnih poti je, da njihova 
obnova poteka prepočasi. Za učinkovito vzdrževanje več 

kot 200 km cest jih bo letno potrebno obnoviti vsaj 8 
kilometrov.”

Zakaj nasprotujete podražitvi toplotne energije?
“Nerazumljiva se mi zdi podražitev toplotne energije za 
19,71 %, kot jo predlaga nadzorni svet Toplarne Železniki. 
To bi pomenilo 38 % povišanje cene v zadnjih treh letih. Po 
podatkih, ki nam jih je predložili nadzorni svet (NS) 
Toplarne Železniki (podražitev elektrike, nafte in biomase), 
bi bila upravičena podražitev le za 5,64 %.”

Kako gledate na prodajo Toplarne?
“Občina Železniki trenutno nima svojega predstavnika v 
nadzornem svetu (NS) Toplarne Železniki, ker je odstopil g. 
Janez Ferlan (vzrok - zakon o korupciji in integriteti). 
Občina Železniki kot največji posamezni lastnik podjetja je 
takoj predlagala svojega predstavnika v NS Toplarne, ki 
mora biti 28. februarja 2012 potrjen na skupščini Toplarne. 
Ker zaradi tega v tem trenutku nimam pravih informacij, 
vprašanje težko komentiram. Zavzemal se bom, da 
Toplarna Železniki ostane v domačih rokah in se je ne 
proda tujcem.”

Zakaj lokalni podjetniki niso izvajalci občinskih projek-
tov?
“Potrebno bo vzpostaviti učinkovito obveščanje lokalnih 
podjetnikov in omogočiti njihovo sodelovanje na razpisih 
za izvedbo projektov: Občina na ta način pridobi največ.”
 
Ali boste funkcijo župana opravljali poklicno ali 
nepoklicno? V Železnikih se veliko govori, da vi ne 
boste vodili občine.
“Te govorice sem tudi sam že slišal in jih v celoti zavračam.  
Funkcijo župana bom opravljal poklicno, saj ocenjujem, da 
je v teh težkih časih za učinkovito vodenje občine potrebno 
delu posvetiti več kot deset ur dnevno. Tega se zavedam in 
to sem v dobro občanov tudi pripravljen storiti.”

“Občina Železniki naj postane 
najbolj zdravo, varno in kvalitetno 
življenjsko okolje v Sloveniji.”
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Česa se kot novi župan najbolj veselite?
“Veselim se dela z domačimi ljudmi, razvijanja in 
plemenitenja domačega kraja. Nisem človek, ki bi doma 
kritiziral vsevprek, naredil pa nič. Če te nekaj moti, 
poskušaj to izboljšati, popraviti. In upam, da mi bo dana 
možnost, da se izkažem.”

Kaj bi na koncu sporočili volivcem?
“Pojdite na volitve ter oddajte svoj glas!”




